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کنید جمع  را  بگیران  نجومی  بساط 

کشورمان: کننده  مذاکره  تیم  رئیس 

بی اعتمادند برجام  به  ایران  مردم 

نگرفته اند؟ درنظر  هوا  آلودگی  رفع  برای  منسجمی  حل  راه  هنوز  سال  چندین  گذشت  طی  چرا 

می گیرد! را  ما  جان  هوا  وقتی 

شد اخراج  اش  حقوقی  فیش  انتشار  بخاطر  پاکبان  یک   

پاکبانان جیب  در  درازی  دست 

روند می  ها  نفتی  مصاف  به  استقلال  و  پرسپولیس 

ها سرخابی  گیری  سوخت 
دربی از  پیش   

وقتی تبلیغ رژیم غذایی برای گرانی خوب است
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 صدای معترضان اصفهان شنیده شد 
اما نه به موقع

محمدصادق کوشکی عملکرد دولت و دستگاه های مسئول در برخورد با معترضان اصفهان 
را نسبتا خوب ارزیابی می کند اما معتقد است که می شد قبل از آنکه اعتراضی شکل بگیرد 

به مطالبات مردم توجه کرد و صدایشان را شنید.
نامه نیوز نوشت: اعتراضات آبی در اصفهان بعد از دو هفته به خشونت و درگیری کشید 
و حواشی مختلفی به همراه داشت. برخی از ارازل و اوباش گفتند و برخی هم اغتشاگران 
. برخی از عملکرد نیروی انتظامی انتقاد کرده و برخی هم پرسیدند که چرا آقای رئیسی 
وقت  به  میدانی  حضور  بر  مبنی  خود  رویکرد  راستای  در  تا  نمی زند  اصفهان  به  سری 

بحران ها گره از مشکل باز کند؟
ارزیابی عملکرد دولت و مجموعه مسئول در  بود که  ابهامات  و  در پی همین پرسش ها 
برخورد با معترضان اهمیت پیدا کرد. محمدصادق کوشکی، فعال سیاسی اصولگرا برخورد 
با مطالبات در اصفهان و سایر شهرها را به نسبت دولت های قبل مثبت می داند اما ناکافی. 
او در گفت وگویی با »نامه نیوز« با اشاره به اینکه » اعتراضات در اصفهان یا چهارمحال و 
... نتیجه آن است که طی هفتاد سال گذشته در قضیه آب عقلانی عمل نکرده ایم« گفت: 
»اعتراضات امروز نیتجه انباشته شدن خطاها است. باید دقت داشت که مشکل آب در اکثر 
نقاط کشور دائمی و پایدار است و دولت های گذشته در بهترین حالت، بروز این مشکلات 

را به تعویق انداخته اند«.
وی در ارزیابی نحوه برخورد دولت و دستگاه های مسئول با معترضان نیز گفت: »بهترین 
حالت در اینگونه موارد آن است که دولت با استفاده از دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی که 
دارد، اعتراضات و مطالبات را در همان ابتدای شکل گیری و قبل از آنکه در قالب تجمع 
بروز کند، شناسایی کند و اجازه ندهد که تجمعی شکل بگیرد. به این معنا که خیلی سریع 
برای پاسخگویی به مطالبات وارد شود. یعنی متوجه باشد که کشاورزان به وضعیت آب 
اعتراض دارند و مسئولان مربوطه به موقع بین آنها حاضر شوند، مطالبات صنفی را بشنوند، 

حرف خود را بزنند و مساله را حل کنند«.
کوشکی گفت: »دلیل شکل گیری تجمعات در اصفهان و شهرکرد آن بود که مردم شنونده 
نداشتند. طبیعی است که اگر صدای آرام آنها شنیده می شد، نیازی به فریاد زدن، چادر زدن 

و تحصن کردن نبود«.
وی افزود: »قطعا حل بسیاری از مشکلات از این دست، در توان این دولت نیست چون 
ابسته به دولت  امنیتی و  اما برخورد عقلانی دستگاه های اطلاعاتی و  خیلی عمیق است 
ایجاب می کرد که کانون ها مطالبات قبل از شکل گیری تجمع شناسایی شده و مسئولان 
مربوطه مثل وزیر نیرو خیلی با احترام با مردم برخورد کنند. به هرحال معترضان شهروندان 

این کشور هستند و مطالبات به حقی دارند که باید پاسخ داده شود«.
این فعال سیاسی اصولگرا حساب اتفاقات روز جمعه را از اعتراضات اخیر اصفهان جدا کرد 
و گفت: »آنچه روز جمعه رخ داد اما دیگر مطالبه گری نبود، بلکه یک اتفاق امنیتی بود. 
افرادی   ... با صورت بسته سنگ زده و آتش می زنند و  مشخص است که وقتی عده ای 

هستند که سرویس های بیگانه روی آنها سوار شده است«. 
وی با تاکید بر اینکه »اختلال های امنیتی را متاسفانه باید به شیوه انتظامی مدیریت کرد« 
گفت: »در این موارد هم بهتر است که دستگاه های امنیتی قبل از علنی شدن اختلالات 
، آن را شناسایی و مهار کنند. به هرحال قطعا عملیاتی شبیه آنچه روز جمعه در اصفهان 
رخ داد از قبل سازماندهی شده بود و دستگاه امنیتی باید از ابتدا آن را شناسایی می کرد«.

کوشکی در پاسخ به اینکه چرا آقای رئیس جمهور که خیلی اهل بازدید سرزده و حضور 
در میدان به خصوص در هنگام بحران است، به اصفهان سر نمی زند؟ گفت: »به نظر من 
نیازی به حضور رئیسی نیست. حتی اگر به موقع اقدام شده بود نیازی به حضور وزیر نیرو 
هم نبود. مردم فقط می خواهند که یک مسئولی صدایشان را بشنوند و اگر به موقع عمل 
شده بود حضور استاندار کفایت می کرد. اگر یادتان باشد این اعتراضات در ماه های آخر 
دولت روحانی هم بود اما به مردم اهانت شد، حتی یک کارمند مسئول رسیدگی نکرد که 
مشکل چیست. در این دولت به مردم اهانت نشد و حرفشان شنیده شد. از این جهت نمره 
خوبی باید به مسئولان داد اما توقع این است که در موارد مشابه بهتر عمل شود. شنیدن 
حرف مردم خوب بود اما به موقع و کافی نبود. لازم است که مطالبات مردم قبل از اینه در 

قالب تجمعات اعتراضی بروز کند، شنیده و پاسخ داده شود«.

مسئله آب اصفهان با دعوا حل نمی شود
محمدتقی رهبر گفت: نباید اعتراض ها در اصفهان به سمت بی نظمی و اخلال برود. من 
سال ها نماینده مردم اصفهان بودم و همه با کشاورزان در ارتباط بودم و می دانم که این 

مردم چه قدر شریف هستند.
نامه نیوز نوشت: وضعیت اصفهان اصلا عادی نیست؛ از یک سو بحران بی آبی بر کشاورزان 
فشارهای زیادی وارد کرده است و از سوی دیگر اعتراضات در این شهر از حالت طبیعی 

خارج شده است.
محمدتقی رهبری، فعال سیاسی و نماینده دوره هفتم و هشتم مردم اصفهان در مجلس 
شورای اسلامی، درباره اعتراضات اخیر مردم اصفهان به »نامه نیوز« گفت: »کشاورزان در 
روزهای گذشته با مسالمت تجمع کردند و بیانیه هم دادند تا مسئولان صدایشان را بشنوند 
که چنین هم شد. کشاورزان هم در کمال آرامش با صدور بیانیه ای به تجمع خود پایان 
دادند به این امید که موضوع آب سامان داده شود و دولت بتواند به صورت عادلانه آب 
را توزیع کند. به هر حال می دانیم اکنون چهارمحال بختیاری هم مشکل آب دارد و باید 
تدبیری اندیشیده شود؛ بنابراین مطالبه مردم اصفهان به حق است و هیچ کس نمی تواند 

بگوید که چرا مردم مطالبات خود را مطرح می کنند«.
او ادامه داد: »اما در ادامه عده ای اخلال گر و آن هم پس از پایان تجمع کشاورزان وارد 
صحنه شدند و سعی کردند اعتراض به حق مردم و کشاورزان به سمت تنش ببرند. امام 
جمعه محترم اصفهان هم گفت که اینهایی که نظم شهر را برهم می زنند، از کشاورزان 

نیستند«.
این نماینده پیشین اصفهان مطرح کرد: »مسئله آب با دعوا حل نمی شود. مطالبه آب یک 
حق است؛ چه از سوی مردم اصفهان، چه مردم چهارمحال بختیاری و چه خوزستانی ها اما 
نباید این اعتراض ها به سمت بی نظمی و اخلال برود. من سال ها نماینده مردم اصفهان 

بودم و همه با کشاورزان در ارتباط بودم و می دانم که این مردم چه قدر شریف هستند«.
او همچنین بیان کرد: »امیدواریم که خداوند کمک کند و مشکل کم آبی به خصوص امسال 
باید همت کنند تا آب به  که در خشکسالی هم به سر می بریم حل شود. مسئولان هم 

صورت عادلانه توزیع شود«.
هستند.  مطالباتشان  پی  در  و  نیستند  اخلال گر  کشاورزان  »حتما  گفت:  پایان  در  رهبر 
هیچ کس نباید اجازه دهد که از اعتراضات به حق مردم سوءاستفاده شود. همه باید مرز 

اعتراض و اخلالگری را بدانیم و حساب مردم را از اخلال گران جدا کنیم«.

رئیس تیم مذاکره کننده کشورمان:

مردم ایران به برجام بی اعتمادند
معــاون سیاســی وزیر خارجــه جمهوری 
اســلامی ایــران در مقالــه ای در روزنامه 
انگلیسی »فایننشال تایمز« تصریح کرد که 
تمامــی  طرف های برجام باید به این توافق 
پایبند بوده و غرب برای هرگونه نقض مفاد 

برجام تاوان بدهد.
بــه گزارش فارس، »علــی باقری« معاون 
سیاسی وزیر خارجه جمهوری اسلامی ایران 
و رئیس تیم مذاکــره کننده در مقاله ای در 
تصریح  »فایننشال تایمز«  انگلیسی  روزنامه 
کرد که ایــران در عین حــال که آمادگی 
دارد در قبــال هرگونه ژســت خیرخواهانه 
طرف های برجام، همــکاری کرده و اقدام 
متقابل انجام دهد، آماده اســت تا پاســخ 
متناســبی بــه هرگونه فشــارهای جامعه 

بین الملل علیه جمهوری اسلامی بدهد.
باقری که روز )شــنبه ششــم آذرماه( برای 
حضور در مذاکرات برجامی روز هشــتم آذر 
ماه در رأس هیأتــی وارد »وین« پایتخت 
اتریــش شــد، در مقدمــه مقالــه خود در 
فایننشــال تایمز نوشت: » این هفته، ایران 
و پنــج قدرت جهان در وین برای مذاکرات 
می شوند.  جمع  گردهم  هسته ای  باصطلاح 
چنین اصطلاحی که برای اشــاره به برنامه 
جامع اقدام مشــترک )برجام( مورد استفاده 

قرار می گیرد، مملو از اشتباه است«.
تمامی طرف ها باید به مفاد برجام پایبند 

باشند
وی در ادامه با تأکید بر لزوم پایبندی تمامی 
طرف های مذاکره کننده به مفاد برجام ادامه 
داد: »کشــورهای غربی به ویــژه ایالات 
متحده بــه طرز خســتگی ناپذیری تلاش 
می کنند تــا »مذاکرات« را صرفــاً بعنوان 
فرایندی برای محدود کردن برنامه مشروع 
و صلح آمیز انرژی هســته ای ایران نشــان 
دهند که در معاهــدات بین المللی گنجانده 
شود و تحت نظارت ســازمان های نظارتی 
و ناظر باشــد. با این حــال، از نظر ایران، 
»مذاکرات« باید اهداف واقعی را دنبال کند 

و تمامی طرف ها آن را رعایت کنند.
هدف اول مذاکرات باید حذف کامل و 
قابل راستی آزمایی تحریم های ایران 

باشد
معاون سیاســی وزیر خارجه ایران ســپس 
تأکید کــرد: »در این راســتا، ما دو هدف 
داریم: هدف اول، حذف کامل، تضمین  شده 
و قابل راستی آزمایی تحریم هایی است که 
علیه مردم ایران وضع شده است. بدون آن، 
ایــن فرایند به طور نامحــدود ادامه خواهد 
داشــت. »مذاکرات« بــدون راه حل قوی، 

برای هیچ کس سودی ندارد«
هدف دوم مذاکرات، تسهیل حقوق ملت 
ایران برای بهره مندی از دانش هسته ای 

است
باقــری در خصوص هــدف دوم مذاکرات 
این طور نوشــت: »دومین هدف، تســهیل 
حقوق قانونی ملت ایران برای بهره مندی از 
دانش  صلح آمیز هســته ای به ویژه فناورری 
بسیار مهم غنی سازی برای مقاصد صنعتی، 
طبق مفاد معاهده بین المللی منع گسترش 

سلاح های اتمی )ان پی تی( است«.
غرب از هر توافقی برای اعمال فشار 
بیشتر به ایران استفاده می کرده است

تلاش های قبلی برای از بین بردن »شکاف 
مذاکرات هسته ای  بین طرف های  اعتماد« 
عمدتاً به این دلیل شکست خورده است که 
غرب هر توافقی را صرفاً بعنوان ســکویی 
تثبیت شده برای اعمال فشار بیشتر به ایران 
در نظر می گیرد. در زبان انگلیســی به آن 
 )Moving the goalpost( »دبه درآوردن«

می گویید.
خروج یکجانبه ترامپ از برجام، 

سرنوشت ناگواری برای توافق هسته ای 
رقم زد

این دیپلمات ایرانــی در ادامه در خصوص 
نقش دولــت ترامــپ در وضعیــت فعلی 
برجام نوشــت: »ما ایــن مذاکرات جدید را 
تحت شــرایطی آغاز می کنیم که در زمان 

تصمیم »دونالــد ترامپ« به خروج یکجانبه 
از ایــن توافق دچار یک سرنوشــت ناگوار 
شد. این یک خیانت در امانت وحشتناک به 

ایران و ایرانی بود«.
غرب به دنبال اجرای توافق نیست و 

تنها می خواهد ایران را وادار به واگذری 
امتیاز کند

باقری ادامه داد: »تجربه به ما می گوید که 
غرب به دنبال اجرای یک توافق نیست بلکه 
به دنبال آن اســت که با اعلام یک توافق 
در حالیکه نظر عموم را جلب می کند، به هر 
شــیوه ممکن به صورت مخفیانه، توافق را 
اجرا نکنــد. با تجربه ای  که ما داریم، آن ها 
ســپس اقداماتی را برای »سوء استفاده« از 
طرح برجام در پیــش می گیرند تا ایران را 
وادار کنند در حوزه هایی غیرمرتبط با مسئله 
هسته ای، امتیازاتی را واگذار کند. در نتیجه، 
مردم ایران نه به این فرایند )مذاکرات وین( 

و نه به نتیجه آن اعتماد ندارند«.
ترامپ صرفاً دستکش های مخملی را از 
دست چدنی دولت قبلی آمریکا بیرون 

کشید
رئیس تیم مذاکره کننده ایران در مذاکرات 
وین در خصوص نقــش اقدامات غرب در 
ایجــاد بی اعتمادی در میان مــردم ایران 
توضیح داد: »ســاده لوحانه اســت که این 
مشــکلات را صرفــاً به دولــت ترامپ و 
کارزار »فشــار حداکثــری« وی نســبت 
دهیــم. تلاش های مــداوم ایالات متحده 
برای محروم کردن ایران از هرگونه منافع 
اقتصــادی به منظور کاهــش فعالیت های 
هسته ای این کشور، موجب شده است که 
بســیاری از مدافعان پرشــور ایرانی برجام 
هم اکنــون نظر خود را تغییــر دهند: آن ها 
دیگــر نه بــه منافع ملموس یــا قصد آن 
)برجــام( اعتماد ندارند. دونالد ترامپ صرفاً 
دســتکش های مخملی را از دســت های 
ایــالات متحده بیرون  چدنی دولت  قبلی 

آورد«.

اشتباهات گذشته نباید تکرار شود، مردم 
ایران به برجام اعتماد ندارند

وی سپس با بیان این مطلب تأکید کرد: »از 
نظر ما، اشــتباهات گذشته نباید تکرار شود. 
ما همگی به ترتیب در طول شــش ســال 
گذشته آموخته ایم که به چه چیزی و به چه 

کسی می توان اعتماد کرد«.
غرب باید برای هرگونه نقض تعهدات 

برجامی تاوان دهد
علــی باقری در ادامه در خصوص پیامدهایی که 
غــرب باید برای عدم پایبندی به برجام متحمل 
شود، گفت: »برای حصول اطمینان از این که هر 
توافقی در آینده بسیار مستحکم است، غرب باید 
برای هرگونــه عدم پایبندی به تعهداتش بهایی 
بپردازد. همچون هر تجارتی، معامله معامله است 

و نقض آن، پیامدهایی دارد«.
اصل »پایبندی متقابل« اساس مناسبی 

برای مذاکرات نیست
مذاکــره کننده ارشــد ایران بــا رد اصل 
»پایبنــدی متقابل« گفــت: »ایران به این 
فرایند متعهد اســت و ما بــه تعهدات خود 
پایبند خواهیم بود. از نظر ما، اصل »پایبندی 
متقابل« نمی تواند اســاس مناسبی را برای 
مذاکرات شکل دهد زیرا این دولت ایالات 
متحده بود که به صورت یکجانبه توافق را 
ترک کرد بنابراین ایالات متحده باید نشان 
دهد که این بار جدی اســت و از صلاحیت 
لازم برای انجام تعهداتش برخوردار است«.
مردم ایران حامی تعامل واقع گرایانه با 

غرب هستند
وی در ارتبــاط بــا نگــرش مــردم ایران 
بــه چشــم انداز برجــام ادامــه داد: »در 
انتخابات ریاســت جمهوری اخیر در ایران، 
رأی دهندگان تصمیم گرفتند تا اعتماد خود 
را بر روی الگویی سرمایه گذاری کنند که از 
تعامل واقع گرایانه تر با غرب حمایت کند«.
غرب باید اطمینان دهد که تحریم ها رفع 

می شود
وی در بخشــی از مقالــه خود در خصوص 

لزوم رفــع تحریم های ایــران در هرگونه 
توافق آتی گفت: »هم اکنون عمل مهم تر از 
حرف است. باید ساز و کار شفاف و روشنی 
به ما پیشنهاد شود تا اطمینان حاصل کنیم 
که تحریم ها رفع خواهد شــد. به چه دلیل 
قابــل تصور دیگری درباره پیشــرفت های 
فناوری ایران و برنامه هســته ای داخلی با 

ارزش ملی مصالحه کنیم؟«
ایران هیچ گاه تسلیم تهدید نظامی و 

تحریم و فشار نمی شود
علی باقری در ارتبــاط با تلاش های غرب 
به ویژه آمریکا برای اســتفاده از اهرم فشار 
نوشــت: »ایران در دوران ترامپ تســلیم 
تهدید نظامی، تحریم اقتصادی یا »فشــار 
حداکثری« نشد و در دوران بایدن نیز چنین 

نخواهد شد«.
برای تأمین منافع ملت ایران، آماده 
گفت وگو بر اساس اصل ضمانت و 

راستی آزمایی هستیم
این دیپلمات ایرانی سپس از آمادگی ایران 
برای مذاکره با غرب بر اساس اصل ضمانت 
و راستی آزمایی خبر داد و نوشت: »ما برای 
تأمیــن حقــوق و منافع ملت خــود، آماده 
گفت وگوی عادلانه و دقیق بر اساس اصول 
و »راســتی آزمایی« هســتیم.  »ضمانت« 
چنین چیزی باید غرامت برای نقض توافق 
را در اولویت قرار دهد که شامل رفع تمامی 

تحریم های پسابرجامی می شود«.
وی ادامه داد: »در مقابل، ایران آماده است 
تــا به طور داوطلبانه به تعهدات هســته ای 
خود مطابق با توافق عمل کند. ما همچنان 
آماده هســتیم تا به هرگونه فشاری واکنش 
متناسب نشــان دهیم و در مقابل هرگونه 
اقدام و ژســت خیرخواهانه و با حسن نیت 

اقدام متقابل انجام دهیم«.
باقــری در پایــان مقاله خود نوشــت: »ما 
انتخاب خود را کرده ایم. هم اکنون خواهیم 
فهمید که آیــا غرب برای وارد شــدن به 

مذاکرات واقعی اراده دارد یا خیر«.

گفت و گو

ارزیابی مثبت اولیانوف از رویکرد طرف های مذاکره کننده در وین

دومین جلسه دادگاه هواپیمای اوکراینی برگزار شد

نماینده روسیه در مذاکرات وین با بیان اینکه »رویکردها 
در وین مثبت است« تاکید کرد که برای تکمیل موفقیت 

آمیز این مذاکرات باید تمام تلاش ها را به کار گرفت.
میخائیل اولیانوف، نماینده دائم روسیه نزد سازمان های 
بین المللی در وین در گفت وگو با خبرگزاری اســپوتنیک 
اظهار داشــت: باید تمام تلاش ها برای به نتیجه رساندن 
مذاکرات بر سر احیای برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( 
به کار گرفته شــود، چراکه هنــوز فرصت این کار وجود 

دارد.
وی ادامــه داد: نگرش ها در وین مثبت اســت، به گونه 
ای که لازم اســت تمام تلاش ها برای تکمیل  موفقیت 
آمیز مذاکرات به کار گرفته شود زیرا جایگزین آن، )یک 
اتفاق( بد و بدتر خواهد بود. هنوز فرصت دست یافتن به 

توافق باقی است.
این دیپلمات ارشد روس همچنین گفت که مشتاق است 

ببیند ایرانی ها چه چیزی بر سر میز مذاکره آورده اند.
به گزارس ایســنا، دور هفتم مذاکــرات ایران و 1+٤ با 
هدف رفع تحریم های ظالمانه علیه کشــورمان و احیای 
برجام قرار اســت روز دوشنبه )فردا( با حضور طرف های 

مذاکره کننده در وین، پایتخت اتریش برگزار شود.
علی باقری مذاکره کننده ارشــد کشورمان که اکنون در 
وین به ســر می برد پیش از ترک کشور برای شرکت در 
این مذاکرات تاکید کرد که لغو تمامی تحریم های مرتبط 
با برجام، از جمله تحریم های اعمال شــده در چارچوب 
کارزار فشار حداکثری آمریکا علیه ایران شرط لازم برای 

موفقیت در مذاکرات است.

دادگاه  جلسـه  دومیـن  کـه  کـرد  اعـلام  قضاییـه  قـوه 
رسـیدگی بـه پرونـده هواپیمـای اوکراینـی برگـزار شـده 

اسـت.
بـه گـزارش روزنامه صبح امروز، مرکز رسـانه قـوه قضاییه 

بـا انتشـار مطلبی در ایـن باره اعلام کرده اسـت:
 PS۷5۲ ادامـه جلسـه دادگاه رسـیدگی بـه سـانحه پـرواز
اوکرایـن با حضـور متهمان، شـکات، خانـواده جانباختگان 
و وکلای آن هـا بـه ریاسـت قاضـی ابراهیـم مهرانفـر در 

دادگاه نظامـی اسـتان تهـران، برگزار شـد.
در جلسـه نخسـت دادگاه، فصل اول کیفرخواسـت پرونده 
قرائت و در خلال آن اسـامی شـکات، خلاصه شـکایت و 

اظهارات شـاکیان ایراد شـد.
در ایـن دادگاه ده متهـم از رده هـای نظامی مختلف حضور 

دارنـد و دارای 5 وکیـل هسـتند. شـکات نیـز دارای 1۹ 
هسـتند. وکیل 

و  همـکاری  از  قدردانـی  بـا  مهرانفـر  ابراهیـم  قاضـی 
مسـاعدت اولیـای دم و شـکات پرونـده، اظهـار داشـت: 
در پایـان جلسـه قبلـی دادگاه کـه در هفتـه قبل تشـکیل 
شـد تعـدادی از اولیای دم و وکلای شـکات بـه نمایندگی 
از سـایر شـاکیان پرونـده در جلسـه ای بـا حضـور هیـات 
قضایی شـرکت کردند و در آن جلسـه مقرر شـد که ادامه 
کیفرخواسـت در این جلسـه قرائت شـود و پس از آن یک 
مهلـت مقتضـی و مناسـب به شـکات پرونـده و وکلا داده 
شـود تـا ایـرادات خـود را بـه پرونـده و نظـر کارشناسـی 

دارند. بیـان 
وی بیـان داشـت: قـرار اسـت امروز ابـلاغ کارشناسـی از 

سـوی دادسـرا در مـورد پرونـده حاضـر صـورت گیـرد و 
متعاقـب آن فرآیندهـای قانونـی لازم انجـام پذیـرد.

پـس از آنکـه بـا دسـتور قاضـی، نماینـده دادسـتان برای 
قرائـت ادامـه کیفرخواسـت در جایگاه حاضر شـد، شـکات 
و اولیـای دم اعـلام داشـتند کـه ابتـدا بایـد نقـص پرونده 
رفـع شـده و پـس از آن کیفرخواسـت قرائـت شـود؛ ایـن 
اظهـارات شـکات در حالـی بـود کـه قاضـی مهرانفـر بـه 
آن هـا متذکر شـد که به موجب تشـریفات قانونـی دادگاه، 
ابتـدا باید کیفرخواسـت قرائت شـود و پس از آن، اسـتماع 

نظـرات شـکات صـورت گیرد.
رئیـس دادگاه در پاسـخ بـه این اظهارات شـکات و اولیای 
کیفرخواسـت  اسـاس  بـر  دادگاه  بودنـد  معتقـد  کـه  دم 
صـادره از ناحیـه دادسـرا عمل خواهـد کرد، گفـت: دادگاه 

یـک مرجـع بـی طـرف و عـادل اسـت و الزامی بـه قبول 
کیفرخواسـت صـادره ندارد و پـس از قرائت کیفرخواسـت 
رد  بـه  رأی  اسـت  ممکـن  لازم  بررسـی های  انجـام  و 

مندرجـات کیفرخواسـت دهـد.
قاضـی مهرانفـر یادآور شـد: بخـش مربوط به منـع پیگرد 
در پرونده حاضر از سـوی دادگاه واجد نقص دانسـته شـده 
و بـرای رفع ایراد به دادسـرا عودت داده شـده اسـت. پس 

از رفـع نقـص، آن بخـش از پرونده الحاق خواهد شـد.
در خـلال جلسـه دادگاه، برخی از شـکات نسـبت به نحوه 
جزئیـات اطلاع رسـانی صـورت گرفته از جلسـه نخسـت 

دادگاه، انتقاداتـی را مطـرح کردند.
در پایـان، قاضـی گفـت: زمـان برگـزاری جلسـه بعـدی 

دادگاه متعاقبـا اعـلام خواهـد شـد.
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وعده ارزانی بلیت هواپیما روی هوا!
بر اساس نرخنامه  جدید پروازهای داخلی، قیمت 
بلیت هواپیما با کاهش 10 تا حدود 30 درصدی 
مواجه شد و قرار بود ایرلاین ها از ابتدای آذر ماه 
مطابق با این نرخنامه نســبت به بلیت فروشی 

اقدام کنند.
اما طی روزهای گذشــته برخــی از ایرلاین ها 
همچنان بلیت بعضی از پروازهای خود را بالاتر 
از قیمت مصوب فروختند و این مســئله سبب 
اعتراض مردم در شبکه های اجتماعی و فضای 
مجازی شــد.در این خصوص رســتم قاسمی، 
وزیر راه و شهرســازی نیز ضمن تاکید بر الزام 
ایرلاین ها با تعدیــل 15 درصدی قیمت بلیت 
هواپیما، اعلام کرد: با لغو محدودیت کرونایی در 
باید ضمن  ایرلاین ها  پروازهای داخلی؛ تمامی 
تعدیل 15 درصدی قیمــت بلیط هواپیما، تمام 
خدمات گذشته را به حالت عادی بازگردانند.وی 

تصریح کرد: در این خصوص با شــرکت هایی 
کــه اقدام به فروش بلیط با قیمت بالاتر از نرخ 

مصوب کنند،   برخورد جدی خواهد شد.
همچنین محمد محمدی بخش، رییس سازمان 
هواپیمایی کشــوری در گفت وگو با ایسنا اظهار 
کرد: شــرکت های هواپیمایی مختلف می توانند 
بر اســاس نرخنامه اعلام شــده در پروازهای 
داخلی قیمت بلیت هواپیما را به صورت شــناور 
و بســته به وضعیت عرضه و تقاضا تنظیم کنند 
و کلاس نرخی نیز بر همین اساس تعریف شده 

است.
وی در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا نرخ بلیت 
هواپیما در مســیرهای مختلف می تواند تنها در 
سقف نرخی فروخته شــود یا اینکه باید شناور 
باشــد، افزود: اینگونه نیســت که شرکت های 
هواپیمایی بلیت پروازهای خود را تنها در سقف 

نرخی مشخص شــده عرضه کنند و بر اساس 
ارزیابی های صورت گرفته نرخ ها شــناور است. 
البته اگر چنانچه مانند روزهای گذشته شرکتی 
قیمت بلیت پرواز خود را پایین تر از حداقل نرخ 
تعیین شده عرضه کند نیز به او تذکر می دهیم 
چرا که باید منفعت مردم و منفعت سازمانی هر 

دو با هم دیده شود.
رییس سازمان هواپیمایی کشوری ادامه داد: اگر 
مردم شاهد گرانفروشی بلیت هواپیما در هر یک 
از مســیرهای پروازی داخلی بودند می توانند از 
طرق مختلف این مســئله را به اطلاع سازمان 
هواپیمایی کشوری برسانند که از طریق بخش 
حقوق مسافر در سایت این سازمان و از طریق 
ســایت انجمن شــرکت های هواپیمایی قابل 
انجام است. مســلما با این تخلفات به صورت 

جدی برخورد خواهیم کرد.

یلدای امسال بدون گرانی میوه!
رئیس اتحادیه بارفروشان گفت: اجازه نخواهیم داد 

قیمت میوه برای شب یلدا بالا رود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، 
مصطفی دارایی نــژاد، با بیان اینکــه برای تامین 
میوه شــب یلدا برنامه ریزی های لازم انجام شــده 
است، گفت:علاوه بر پرتقال و سیب و کیوی، انار و 

هندوانه برای شب یلدا تقاضای بسیاری دارد.
وی ادامه داد:  به دلیل همین تقاضای بالا قرار است بار هندوانه زیادی از میناب و بار انار نیز 
از ســاوه و شیراز، دماوند به میدان مرکزی میوه وتره بار برسد. البته مقداری هم از این اقلام 

دپو کرده ایم که قیمت ها بالا نرود.
رئیس اتحادیه بارفروشان اضافه کرد:ســایر میوه جات یعنی پرتقال، نارنگی و کیوی هم به 

صورت فراوان در بازار  وجود دارد.
وی در پایان گفت: با هماهنگی های صورت گرفته عرضه این اقلام را بیشتر خواهیم کرد و 

اجازه نمی دهیم که قیمت ها بالا رود.

صادرات افغانستان به ایران افزایش یافت
اتاق بازرگانی و سرمایه گذاری افغانستان اعلام کرد 
صادرات افغانســتان به ایران امســال 50 درصد در 

مقایسه با سال گذشته افزایش پیدا کرده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، 
پایــگاه خبری طلوع نیوز گــزارش کرد صادرات به 
ایران عمدتا شــامل محصولات کشــاورزی، میوه 
های خشک و زغال ســنگ است. ارزش صادرات 
افغانستان به ایران به 1۷ میلیون دلار رسیده است.

محمد یونس موماند، مدیر اتاق بازرگانی و سرمایه گذاری افغانستان اظهار کرد که ما به مدت 
30 تا 35 سال به ایران کالا صادر کرده ایم اما ایران همچنان بعضی از کالاهای مهم را وارد 
نمی کند. ایران تعرفه بالایی برای واردات کالاهای افغان تعیین کرده اســت. ما از ایران می 

خواهیم به ما مانند کشورهای دیگر تعرفه های ترجیحی دهد.
به گفته مدیر اتاق بازرگانی و ســرمایه گذاری افغانســتان، ایران یکی از کشورهایی بوده که 
افغانستان بیشترین صادرات را به آن دارد. ٤0 درصد صادرات از ولایتهای جنوب غربی شامل 

سنگ مرمر، میوه خشک و محصولات کشاورزی به ایران صادر شده است.
بر اســاس گزارش وب ســایت ANINews، آمار اتاق بازرگانی و سرمایه گذاری افغانستان 
نشــان می دهد ایران بزرگترین صادرکننده به افغانستان است و ارزش صادراتش امسال به 

1.5 میلیارد دلار رسیده است.

یک میلیون و ۷۱۳ هزار نفر در طرح نهضت 
ملی مسکن ثبت نام کردند

تــا کنون بیش از یک میلیــون و ۷13 هزار نفر در 
ســامانه نهضت ملی  مســکن ثبت نــام کرده اند و 

نام نویسی تا روز 15 آذرماه ادامه دارد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، 
تازه ترین آمار ارایه شــده توســط معاونت مسکن و 
ساختمان نشان می دهد که یک میلیون و ۷13 هزار 
و ۲11 نفر در ســامانه نهضت ملی مسکن ثبت نام 

کردند.ثبت نام نهضت ملی مسکن یک ماه بعد ابلاغ قانون جهش تولید توسط رییس جمهور 
از ۲8 مهرماه در ســامانه saman.mrud.ir آغاز شد و تا 15 آذرماه ادامه دارد.عدم استفاده از 
تســهیلات یارانه ای دولتی در بخش مسکن و سبز بودن فرم »ج«، فقدان مالکیت خصوصی 
و ســابقه حداقل پنج سال سکونت در شهر مورد تقاضا سه شرط اصلی خواهد بود.قبلا برای 
مردان شــرط تأهل وجود داشــت که اخیرا به مردان بالای 18 سال به شرط تاهل در زمان 
تحویل واحد، اجازه ثبت نام داده شــده اســت. خانم های مجرد بالای 35 سال نیز می توانند 
ثبت نام کنند. همچنین درباره نداشتن مالکیت، برخی گروه های درآمدی در بعضی مناطق بر 
اســاس تشخیص وزارت راه و شهرسازی از این شرط معاف هستند.نهضت ملی مسکن یکی 
از سیاست های کلان دولت سیزدهم در حوزه مسکن است که بر اساس این سیاست، احداث 
٤ میلیون واحد مســکونی در ٤ ســال در برنامه دولت قرار گرفته است.بنا بر اعلام معاونت 
مســکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی، برای مهاجران از کلانشهرها، سابقه سکونت به 
یک سال کاهش پیدا کرده است. بدین معنا اگر کسی ساکن کلانشهری بوده و در شهر دیگر، 
تقاضای مسکن دارد با حدود یک سال سابقه سکونت در همان شهر امکان ثبت نام در طرح 
نهضت ملی مســکن را دارد. همچنین برای کارکنان دولت و نیروهای نظامی و روحانیون بر 
اساس حکم اداری و یا بر اساس تشخیص حوزه های علمیه، سابقه سکونت 5 ساله در طرح 
نهضت ملی مسکن مورد نیاز نیست. این افراد می توانند به جز تهران در سایر شهرهای کشور 

از این مزیت بهره مند شوند.

الزام نصب شناسه کالا روی اقلام الکتریکی و 
الکترونیکی

دســتورالعمل اجرایی ثبت شناســنامه، اخذ و نصب 
شناســه کالا برای گروه کالایی اقلام الکتریکی و 
الکترونیکی ابلاغ شــد.به گــزارش روزنامه »صبح 
امروز« و به نقــل از وزارت صمت، دســتورالعمل 
اجرایی ثبت شناســنامه، اخذ و نصب شناســه کالا 
برای گروه کالایی اقــلام الکتریکی و الکترونیکی 
از ســوی محمدصادق مفتح قائم مقام وزیر صمت 

در امور بازرگانی ابلاغ شد.ارائه ساختار شناسه کالا، ارائه راهکار ثبت شناسنامه، اخذ و نصب 
شناسه کالا، تعریف فرآیند اجرایی و تعیین اولویت ها از اهداف ابلاغ این دستورالعمل اجرایی 

بوده است.
کالاهای مشــمول این ابلاغیه کلیه کالاهای الکتریکی و الکترونیکی هستند. بر این اساس 
تمامی تولیدکنندگان و واردکنندگان اقلام کالاهای مشــمول، ملزم به ثبت شناسنامه و اخذ 
شناســه کالا برای کلیه ســطوح محصول تا انتهای زنجیره فروش و نصب شناســه کالا تا 
کوچک ترین ســطح بسته بندی کالاهای خود هســتند.همچنین تمامی متقاضیان از تاریخ 
ابلاغ این دســتورالعمل باید جهت ثبت نام، احراز صلاحیت و انجام عملیات شناســه کالا به 
ســامانه جامع تجارت مراجعه کنند.در این ابلاغیه همچنین گمرک نسبت به دریافت و ثبت 
گواهی ها و شــماره شناســه کالا از سامانه جامع تجارت به اســتناد ماده 8 آیین نامه ملزم 

شده است.
همچنین اتاق اصناف ایران، اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی و ســازمان حمایت 
موظفند گزارش فرآیند اجرایی این دستورالعمل در سطح بازار و همچنین مرکز توسعه تجارت 
الکترونیکی )تتا( گزارش استفاده از سامانه شناسه کالا را به دفتر امور خدمات بازرگانی وزارت 

صمت ارسال کنند.
دستورالعمل صادره شامل کالاهایی است که بعد از الزام شناسه کالا تولید یا وارد می شوند، 
لذا تعیین تکلیف کالاهای موجود در کشــور و ترخیص سفارشــات قبــل از الزام، به ترتیب 
مشــمول ماده ۷ آیین نامه و مــاده 11 آیین نامه اجرایی قانون مقــررات صادرات و واردات 

خواهد بود.

خبر

دولت،مجلس و دستگاه قضا؛

بساط نجومی بگیران را جمع کنید
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فساد اقتصادی از جمله 
مســائل مهمی است 
سیاســتگذاران  کــه 
کشورهای مختلف، به 
حال  در  کشورهای  ویژه 
توسعه را به خود مشغول 
داشته است، چراکه فساد 
اقتصــادی نه تنها تبعات 
منفی بر سرمایه گذاری و 
رشد اقتصادی دارد، بلکه 
موجب بروز فقر، محرومیت و عقب ماندگی 

می شود. 
به عقیده کارشناســان حــوزه اقتصاد عدم 
شفافیت اقتصادی، تبعا منجر به فساد پنهان 
و آشــکار می گردد. فسادی که باعث از بین 
رفتــن نیروهای رقابتی که بــرای عملکرد 
مطلوب بازارها ضروری اســت، می شــود و 
عدم تحقق اهــداف توســعه اقتصادی در 

کشورها را منجر می گردد.
سوءاستفاده از اختیارات دولتی برای 

کسب منافع شخصی 
واژه فســاد در لغت به معنی تباهی اســت. 
اصطلاح فساد از فعل لاتین »رومپر« می آید 
و به معنای شکستن است. بانک جهانی نیز 
فســاد را »سوءاســتفاده از اختیارات دولتی 
برای کسب منافع شخصی« تعریف می کند. 
در این بین نیز بد نیســت اشــاره ای داشته 
باشیم که انواع فســاد اقتصادی را می توان 
به 3بخش رشــوه، اختــلاس و رانت جویی 
دســته بندی کرد که در میــان آنها موضوع 
حقوق های نجومــی و دریافت کارت هدیه 
و هزینه سفر و... که ســال های اخیر بارها 
منتشر شده است، هم به نوعی رانت جویی 
و هم رشــوه محســوب می گردد. در واقع 
نجومی صحبت  حقوقی  فیش های  ماجرای 
امروز و دیروز نیست و چند سالی می شود که 
گریبان اقتصاد کشــور را گرفته و می فشرد. 
فیش هایی که چنــد ده برابر حداقل حقوق 
وزارت کار اســت و چندیــن صفر اضافه تر 
دارد. همان هایی که این روزها در شبکه های 

مجازی دست به دست می شود.
شروع داستان حقوق های نجومی از 

سال 95
داستان فیش های حقوقی نجومی از حوالی 
سال ۹5 شروع شــد و کلیدواژه حقوق های 
نجومی از ســال 13۹5 در ادبیات اقتصادی 
ایران جا باز کرد . از سالی که حداقل حقوق 
کارگران 800هزار تومــان بود اما در همان 
زمــان خبر از حقــوق 35میلیونی یک مدیر 
دولتی منتشر شد. این داستان سرآغاز انتشار 
اخبار حقوق های نجومی بود. کم کم حقوق 
5۷میلیونی رئیس صندوق توسعه ملی و پس 
از آن حقوق ۲30 میلیونی رئیس بانک رفاه 

خبرساز شد.
در همــان زمان نوبخت ســخنگوی دولت 
قبلی مدیران را ذخیــره نظام معرفی کرد و 
روحانی نیز معتقد بود که حقوق بالای چند 

نفر را نباید تبدیل به مسئله ملی کرد.

اخیرا نیز در یکی از مواردی که به برکناری و 
اخراج تعدادی از مدیران پتروشیمی امیرکبیر 
منجر شــد، حقوق پایه 8 میلیون تومانی با 
اضافات متنوع به ۲15 میلیون تومان رسیده 
بــود و تنها در یک ردیف از این فیش، 100 
میلیون تومان بابت کارت هدیه پرداخت شده 

بود که با آنها برخورد شد.
در مورد دیگر که مربوط به مدیرعامل امداد 
خودرو ســایپا اســت، حق ماموریت سفر به 
کربلا برای 5 روز، 5۲ میلیون تومان در نظر 
گرفته شده بود که در این مورد نیز علاوه بر 
بازگشت پول به حساب شرکت، این مدیر نیز 

از کار برکنار شد.
چندی قبلتر نیز فیلمی منتشــر شــد که در 
مجمع یک بانک از پــاداش ٤00 الی 500 
میلیون تومانی بدون پرداخت مالیات صحبت 

می شد.
ماده 29 قانون برنامه

اما در همان زمان حدود پنج سال قبل پس از 
افشای حقوق  های نجومی رهبری با واکنشی 
تنــد این کار را خیانــت نامیدند. مجلس نیز 
به جهت تاکید رهبــری با تصویب ماده ۲۹ 
قانون برنامه، دولت را موظف کرد از ابتدای 
ســال ۹6 همه حقوق و مضایای مسئولان 
را برای مردم شــفاف کند. اما از آنجایی که 
دولت با این ماده مخالف بود عملا آن را اجرا 
نکرد و متاســفانه مجلس و قوه قضائیه نیز 

واکنشی به این ماجرا نشان ندادند.
بر اســاس ماده ۲۹ دولت مکلف است طی 
ســال اول اجرای قانون برنامه نســبت به 
راه اندازی سامانه ثبت حقوق و مزایا اقدام کند 
و امکان تجمیع کلیه پرداخت ها به مقامات، 
رؤســا، مدیران کلیه دســتگاه های اجرائی 
شامل قوای سه گانه جمهوری اسلامی ایران 
اعم از وزارت خانه ها، سازمان ها و مؤسسات 
و دانشــگاه ها، شرکت های دولتی، مؤسسات 
انتفاعی وابسته به دولت، بانک ها و مؤسسات 
اعتبــاری دولتی، شــرکت های بیمه دولتی، 
مؤسسات و نهادهای عمومی غیردولتی )در 
مواردی که آن بنیادها و نهادها از بودجه کل 
کشور استفاده می نمایند(، مؤسسات عمومی، 
بنیادها و نهادهای انقلاب اسلامی، مجلس 
قانون  اســلامی، شــورای نگهبان  شورای 
اساســی، بنیادها و مؤسســاتی که زیر نظر 
ولی فقیه اداره می شوند و همچنین دستگاه ها 
و واحدهایی که شمول قانون بر آنها مستلزم 
ذکر یــا تصریح نام اســت، اعــم از اینکه 
قانون خاص خود را داشــته و یــا از قوانین 
و مقــررات عام تبعیت نماینــد نظیر وزارت 
جهاد کشــاورزی، شــرکت ملی نفت ایران، 
شــرکت ملی گاز ایران، شرکت ملی صنایع 
ایران، سازمان گسترش نوسازی  پتروشیمی 
صنایــع ایــران، بانک مرکــزی جمهوری 
اســلامی ایران، ســازمان بنادر و کشتیرانی 
جمهوری اســلامی ایران، ســازمان توسعه 
و نوســازی معادن و صنایــع معدنی ایران، 
سازمان صدا و ســیمای جمهوری اسلامی 
ایران و شــرکت های تابعه آنها، ستاد اجرائی 
و قرارگاه های ســازندگی و اشخاص حقوقی 

وابســته به آنها را فراهــم نماید، به نحوی 
کــه میزان ناخالص پرداختــی به هر یک از 
افراد فوق مشخص و امکان دسترسی برای 

نهادهای نظارتی و عموم مردم فراهم شود.
در این ماده ســه تبصره وجود دارد که گفته 
شــده همه اشــخاص حقوقی مشمول این 
ماده مکلفند اطلاعات مربــوط به مقامات، 
رؤســا، مدیران موضوع این ماده را به دیوان 
محاسبات و ســازمان بازرســی کل کشور 
ارائه دهند. بنابراین افرادی که از این قانون 
ســرپیچی کنند، مشــمول انفصال موقت از 
خدمات دولتی و عمومی از سه ماه تا یک سال 
خواهند شد. همچنین دیوان محاسبات کشور 
و سازمان بازرســی کل کشور مکلفند طبق 
وظایــف و اختیارات قانونــی خود اطلاعات 
مربوط به پرداخت های مذکور را در اســرع 
وقت به منظور بازگرداندن وجوه پرداخت شده 

رسیدگی کنند.
بر اســاس یکــی دیگــر از تبصره های این 
ماده دولت مکلف شــده است طی سال اول 
مناسب  ســازوکارهای  برنامه  قانون  اجرای 
در نظام هــای پرداخت حقوق و مزایا و نظام 
مالیاتی را به نحــوی مدون کند که اختلاف 
حقوق و مزایای بین مقامات، رؤسا، مدیران و 
کارکنان در مشاغل مشابه و شرایط مشابه در 

هر صورت از ۲0 درصد تجاوز نکند.
قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات 
شفافیت اسنادی، پرتقاضاترین نوع شفافیت 
است که براســاس قانون انتشار و دسترسی 
آزاد به اطلاعات )مصــوب بهمن ماه 138۷ 
مجلس شورای اســلامی( ایجاد شده است 
کــه این قانون هم درکشــور ما و هم پیش 
از آن در بســیاری از کشــورهای جهان به 
تصویب رســیده است و به اشخاص فرصت 
می دهد کــه بدون نیــاز به ارائــه دلیل یا 
توجیه ماهیت درخواســت، اطلاعات یا یک 
ســند حاوی اطلاعات را مطابق میل خود، 
درخواست کنند. علاوه بر آن براساس قانون 
مذکور، دولت و نهادهــای عمومی موظفند 
که اطلاعات مربوط را طبق قانون دسترسی 
به اطلاعات منتشر و دردسترس عموم قرار 

دهند. 
در ایــن خصــوص نیــز حوالــی مردادماه 
ادامه  ســال جاری نمایندگان مجلــس در 
بررسی های خود درباره برخورد با حقوق های 
نجومی، بــا تقاضای تحقیــق و تفحص از 
پرداخت حقوق های نامتعــارف و نجومی با 
۲11 رأی موافــق، ۷ رأی مخالــف، 5 رأی 
ممتنــع از مجموع ۲3٤ نماینــده حاضر در 

جلسه موافقت کردند.
نائــب رئیس کمیســیون برنامــه، بودجه و 
محاســبات مجلس نیز در تشــریح گزارش 
این کمیسیون در خصوص تقاضای تعدادی 
از نماینــدگان بــرای تحقیــق و تفحص از 
»پرداخــت و دریافت حقوق های نامتعارف و 
نجومی«، گفت: محــور اصلی این تقاضای 
تحقیق  و تفحص این است که چرا در دولت 
و شــرکت های وابســته هنوز پرداخت ها و 
دریافت های نامتعارف و نجومی وجود دارد و 

اقدامات دولت در این خصوص ناکافی است.
ســیدمحمدرضا میرتاج الدینــی با یادآوری 
اینکــه انجام تحقیــق و تفحص از پرداخت 
اجرایی،  دستگاه های  در  نجومی  حقوق های 
از مطالبــات اصلــی مردم و رهبــر انقلاب 
اســت، تاکید کرد: باید با انجام آن بســترها 
و زمینه های پرداخت این حقوق ها مشخص 

شود.
چنــدی پیش نیــز ولی اســماعیلی رئیس 
کمیســیون اجتماعــی مجلــس در صفحه 
خود در فضای مجازی نوشــت: کمیسیون 
اجتماعی در نظر دارد در راســتای شفافیت، 
سامانه ای جامع در خصوص دریافتی مدیران 
پیش بینی کند تا ریشــه حقوق های نجومی 

خشکانده شود.
انتقاد رئیس جمهور از حقوق های نجومی

همچنین رئیس جمهوری در جلســه هفته 
گذشــته هیات دولــت از پرداخــت حقوق 
نجومی در برخــی نهادهای دولتــی انتقاد 
کرد و گفت: حقــوق یک حدی دارد که حد 
آن باید برای تمام افراد شــاغل در دولت و 
شــرکت های دولتی مشــخص شود و بیش 
از آن میزان هم نباید پرداخت شــود. مردم 
انتظار شنیدن اخباری درباره حقوق های چند 
ده میلیونی را ندارند و به حقوق نجومی باید 

خاتمه داده شود.
آیت الله ابراهیم رئیســی تاکید کرد که شاید 
طبق قانون، دستگاه هایی اجازه تعیین حقوق 
برای شــرکت ها و یا افراد دولتی را داشــته 
باشــند که باید در این زمینــه نیز اقداماتی 
انجام شود. پرداخت های نابرابر و غیرمتعارف 
در دولت و شــرکت های دولتی قابل تحمل 

نیست.
معاون اقتصادی وزیر کار و رفاه اجتماعی نیز 
با اشــاره به این فیش های نجومی که اخیرا 
منتشــر شده اســت، گفت: همه پرداختی ها 
این گونه نبوده، اما در برخی ماه ها غیرمتعارف 
بوده و این افراد برکنار شــده اند. او وعده داد 

به زودی گزارشی شفاف منتشر می شود.
گزارش تفریغ بودجه دیوان محاسبات 

خبرگزاری مهر نیز در گزارشــی که به این 
موضوع پرداخته اســت، نوشت: بررسی ها از 
سال ۹5 تا کنون نشــان می دهد که میزان 
پایبندی دســتگاه ها به این سامانه تقریباً به 
هیچ نزدیــک بوده و این ســامانه در میان 
ســازمان ها و نهادهای مختلــف کاملًا به 
فراموشی سپرده شده است. موید این مطلب 
نیز گزارش تفریغ بودجه دیوان محاســبات 
است که مطابق با آن، از تعداد ٤۷۲٤ دستگاه 
اجرایی شناســایی شــده، صرفــاً تعداد ۷۷ 
دســتگاه اقدام به بارگذاری اطلاعات کامل 
لیســت حقوق پرداختی به کارکنان خود، در 
پاکنا نموده اند. تعداد 1633 دستگاه،  سامانه 
اطلاعات لیســت حقوق خــود را به صورت 
ناقص در ســامانه ثبت کرده و تعداد 301٤ 
دستگاه، اطلاعات حقوق و مزایای پرداختی 

را در سامانه بارگذاری نکرده اند.
بر اســاس این گزارش، اطلاعات ثبت شده 
توسط 1633 دستگاه مذکور، صرفاً مربوط به 

حقوق پرداختی بوده و این دستگاه ها نسبت 
به ثبت مزایای مستمر و غیرمستمر پرداختی، 
اقــدام ننموده اند. حال با گرم شــدن دوباره 
انتشــار فیش حقوق های نجومی، این سوال 
مطرح اســت که چرا در سال های گذشته با 
وجود در دسترس بودن چنین بستری، هیچ 
گونــه توجهی به آن نشــده و به طور کامل 
به فراموشی سپرده شده است حال باید دید 
دولت و مجلس می توانند با همراهی یکدیگر 
جانی دوباره به این ســامانه فراموش شــده 
بدهند یا خیر و جلــوی پرداخت حقوق های 

نجومی را بگیرند.
مخالف رئیس جمهور با دریافت 21 

برابری حداقل دستمزد توسط مدیران 
خبرگزاری ایرنــا نیز نوشــت: در انتخابات 
ریاســت جمهوری آیت الله رئیســی اعلام 
کرده بود بخشــنامه ای که منجر به دریافت 
حقوق نجومی توســط برخی مدیران شده را 
در دولتش، ابطال خواهد کرد. اشــاره رئیس 
جمهــوری به بخشــنامه صادره از ســوی 
ســازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور در 
11 مــرداد 13۹5 بود که دریافت تا ۲1 برابر 
حداقل دستمزد توسط مدیران را جایز دانسته 

بود.
حالا به نظر می رسد با دستور رئیس جمهوری 
به رئیس ســازمان اداری و استخدامی، گام 
عملی بــرای مقابله بــا حقوق های نجومی 
و ایجــاد عدالت در نظــام پرداخت حقوق و 

دستمزد برداشته شود.
راه اندازی سامانه ای برای دریافت 

گزارش های مردمی 
چندی پیش در همین حال مالک شــریعتی 
نیاســر، رییس هیات تحقیــق و تفحص از 
حقوق هــای نجومــی اعلام کــرده بود که 
مجموع دریافتی کارکنان دولت حتی وزرا و 
نماینــدگان، نباید بیش از 35 میلیون تومان 

باشد.
اکنون نیز پس از گذشت 5 سال از این ماجرا، 
ســی ام آبان ماه جاری مالک شریعتی نیاسر، 
رییس هیات تحقیق و تفحص از حقوق های 
فهرســت  انتشــار  از  مجلــس،  نجومــی 
راه اندازی سامانه ای  حقوق بگیران نجومی و 
برای دریافت گزارش هــای مردمی خبر داد 
وگفت: پرونده حقوق های نجومی از سال ۹5 
گشوده شــد و از همان زمان بار ها نهاد های 
نظارتــی، تقنینی و اجرایــی تحرکاتی برای 

مقابله با آن از خود نشان دادند.
حال با انتشار این خبر امیدواریم ترفند هایی 
همچــون دور زدن قوانین، سوءاســتفاده از 
باگ هــای قوانین در فضایی غیرشــفاف و 
با سوءاســتفاده از ضعف نظــارت به پایان 
رسد. هرچند در شــرایط کنونی کشور لزوم 
تشــکیل دبیرخانه ای برای معرفی مصادیق 
حقوق های نجومی بیش از پیش احســاس 
می شــود. دبیرخانه ای که مردم محور بوده 
و گزارشــات مردمی را دربــاره حقوق های 
نجومی دریافت کــرده و با هیچ کس تعارف 
نداشته باشــد. در نهایت نیز گزارش ها را به 

مردم ارائه کند.
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 آیا فرهنگسازی به افزایش جمعیت
 ختم می شود؟

یک پژوهشگر سیاست گذاری فرهنگی گفت: رسانه با کمک چند نهاد می تواند اقدامات تاثیرگذاری 
در حوزه جمعیت داشته باشــد همچنین اگر صدای مردم نباشد باعث می شود سرمایه اجتماعی 
رسانه پایین آید و به جایی می رسد که مردم می گوید رسانه ملی فقط شعار می دهد. پس رسانه به 
تنهایی نمی تواند حرف از فرزندآوری بزند باید در کنار آن مطالبات مردم را از حاکمیت بیان کند.

برنا نوشــت: میثم قمیشــیان با بیان اینکه »فرض می کنیم همه چیز رسانه است، اما اجرا شدن 
تکنیک های رســانه ای هم دارای اهمیت است. همچنان که رسانه قدرت دارد افکار عمومی هم 
قدرت دارد رســانه یک امر غیر واقعی را ایجاد کند و در افکار عمومی مردم یک تجربیاتی وجود 
دارد که ممکن است این افکار با آنچه که مدنظر سیاستگذار و رسانه است همخوانی نداشته باشد« 
اظهار کرد: رســانه باید چند پله قبل تر از اجرای برنامه ای به اغنا سازی افکار عمومی اقدام کند 
درست است که با اینکه رسانه بدون کمک گرفتن از  نهادهای اقتصادی در جامعه تا حدودی پیش 
رفته اما توانسته اقداماتی را انجام دهد مثال بارز آن همین خانواده هایی است که در دهه نود 3 تا 
٤ فرزند دارند این نشان می دهد رسانه به تنهایی هم در اغناسازی افکار عمومی موفق بوده است.

به گفته وی، در زمانی که شــعار دو فرزند کافی است داده می شد، شعارهای اقتصادی هم وجود 
داشت و این دو یکدیگر را پوشش می دادند و این باعث می شد که برنامه اجرا شود. در شرایطی 
که اعلام می کنیم ٤ فرزند هم کافی نیست باید ببینیم سایر نهادها به موازات این شعار رسانه ای 
پیــش می روند یا خیر. وقتی صحبت از اختصاص خانه به زوجین دارای چند فرزند می شــود اما 
آن خانه برای یک فرزند طراحی شــده اســت تناقض وجود دارد. مثال دیگر این است که وقتی 
صحبت از جوانی جمعیت می زنیم؛ یعنی می خواهیم جمعیت را تازه کنیم اما ساختار اداری کشور 

به جوان سازی مدیران کرده است؟
پژوهشــگر سیاست گذاری فرهنگی بیان کرد: باید به موازات شعارهای رسانه ای در میدان عمل 
اقداماتــی صورت گیرد رســانه می تواند حرف های مردم را به حاکمیت برســاند و صرفا صدای 
حاکمیت برای مردم نباشد و رسانه در اقتصاد، اشتغال، مسکن و ... مطالبه ایجاد کند. در پله بعد 

آن را تشویق به فرزندآوری کند. 
وی تشریح کرد: رسانه به تنهایی نمی تواند در زمینه جمعیت ورود پیدا کند و تنهایی پیش برود 
وجود مشــوق های اقتصادی در کنار تشویق رســانه ای می تواند در امر جمعیت تاثیر داشته باشد 
موضوعی که قانون جوانی جمعیت به آن بی توجه نبوده اســت و با اهمیت ویژه قائل شــدن به 
مســائل اقتصادی و رفع دغدغه های مالی جوانان، به موضوع رسانه، تبلیغات محیطی و فضای 

مجازی اهمیت داده است.

ملاک رنگبندی کرونایی شهرها اشتباه است
یک اپیدمیولوژیست با اشــاره به وضعیت کرونا در کشور و با تاکید بر لزوم اجرایی شدن نسخه 
جدید طرح شهید سلیمانی، گفت: اگر بتوانیم این طرح که حاصل مطالعات بومی و بین المللی و 
تجارب سایر کشورها است را به خوبی به کار گیریم، حتما می توانیم توفیق بیشتری در کنترل و 
مهار اپیدمی داشته باشیم.ایسنا نوشت: حمید سوری درباره وضعیت فعلی کرونا در ایران و شرایط 
روزهای آتی، اظهار کرد: پیش بینی کار ســختی است، ولی اگر همچنان اصرار داشته باشیم که 
همه تلاشمان را بر افزایش تیراژ واکسیناسیون بگذاریم احتمال خطر پیک های بعدی در کشور 
بسیار بالا است؛ چراکه کشورهایی که درصد پوشش واکسیناسیون بالاتری نسبت به ما داشتند 
دوباره دچار پیک های جدید شدند؛ بنابراین باید دقت کنیم که واکسیناسیون یکی از راه های مقابله 

با اپیدمی است و نه همه  آن.
وی افزود: نســخه جدید طرح شهید سلیمانی با توجه به شــرایط موجود کشور آماده اجرا است 
و امیدواریم ســتاد ملی کرونا و ســازمان های ذی ربط بویژه وزارت بهداشت که این نسخه در 
اختیارشان قرار گرفته است، هرچه سریع تر نسبت به اجرایی شدن مفاد این طرح به شکل کامل 
و نه ســطحی اقدام کنند. اگر بتوانیم این طرح که حاصل مطالعات بومی و بین المللی و تجارب 
سایر کشورها اســت را به خوبی به کار گیریم، حتما می توانیم توفیق بیشتری در کنترل و مهار 

اپیدمی داشته باشیم.
ســوری با اشاره به اینکه معیارهای رنگبندی کرونایی شهرهای کشور کاملا اشتباه است، اظهار 
کرد: به همین دلیل ســطح درستی از میزان خطر را برای ما مشخص نمی کند و ممکن است ما 
را دچار گمراهی کند. معیار اعلام رنگبندی باید تغییرات اساسی داشته باشد و به نظرم این معیار 
هرچه زودتر متوقف شــود منطقی تر اســت و جامعه دچار ذهنیت های نادرست از وضعیت خطر 
ناشی از اپیدمی نمی شود؛ یعنی توقف این نوع اعلام رنگبندی سود بیشتری دارد. وقتی در مورد 
میزان خطر در مناطق مختلف صحبت می کنیم، تعداد موارد بستری تنها یکی از شاخص ها است 
و شــاخص های دیگری هم مانند میزان مرگ، تعداد تســت مثبت و... داریم که باید به معیارها 

اضافه شود.
وی افزود: یک نکته مهم این است که در شرایطی که با این معیار اعلام شده است که شهر قرمز 
وجود ندارد، نظام سلامت باید هوشیاری خود را حفظ کند و به محض اینکه نشانه ای از هرگونه 
تغییر در اندازه رخداد بیماری ایجاد می شود با اعزام تیم های واکنش سریع شرایط منطقه خاص 
را تحلیل کند و آتش را در نطفه خاموش کند. در غیر این صورت هرکدام از این کانون ها ممکن 

است مبدا انتشار آلودگی به کل کشور باشد.
وی گفت: امیدوارم با احیای تیم های واکنش سریع که دلیل انحلال آن را متوجه نشدیم، مجددا 
بتوانیم این نقیصه را رفع کنیم. پر واضح است که جامعه ما کماکان استعداد طغیان هایی را دارد. 
اکنون هم طغیان هایی در گوشه هایی از کشور مشاهده می شود ولی چون پراکنده هستند در حجم 

کلان کشوری رقیق می شوند و نمی توانم تحلیل درستی از رخداد این طغیان ها داشته باشیم.

سدهای کشور تنها حدود ۳0 درصد آب دارند! 
در حال حاضر از مجموع حجم مخازن ســد های کشور به میزان حدود 50.5 میلیارد متر مکعب، 

حدود 1۷.۷ میلیارد متر مکعب آب پشت سد ها ذخیره شده است.
تسنیم نوشت: در حال حاضر از مجموع حجم مخازن سد های کشور به میزان حدود 50.5 میلیارد 

متر مکعب، حدود 1۷.۷ میلیارد متر مکعب آب پشت سد ها ذخیره شده است.
آمار دفتر اطلاعات و داده های آب کشور نشان می دهد، با سپری شدن 65 روز از سال آبی، تا 5 
آذرماه )سال آبی 1٤01-1٤00( میزان حجم آب در مخازن سد های کشور حدود 1۷.۷ میلیارد متر 

مکعب است که نسبت به مدت مشابه سال آبی گذشته 30 درصد کاهش نشان می دهد.
فیروز قاسم زاده، مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب کشور در این خصوص تشریح کرد: میزان 
کل حجم خروجی از سد های کشور از ابتدای مهرماه تا 5 آذرماه معادل ٤ میلیارد مترمکعب است 
که بیانگر کاهش 3۷ درصدی نســبت به مدت مشابه سال آبی گذشته است. در شرایط کنونی، 
از مجموع حجم مخازن سد های مهم کشور به میزان حدود 50.5 میلیارد متر مکعب، حدود 35 
درصد آب ذخیره شــده وجود دارد.مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب کشــور با بیان اینکه 
»میزان پرشدگی سد های مهمی، چون زاینده رود، شمیل و نیان و سفید رود در شرایط فعلی حدود 
1٤ تا 1۷ درصد است« افزود: در استان¬ های خوزستان و تهران، میزان پرشدگی متوسط مخازن 

طی سال آبی جاری به ترتیب حدود 38 درصد و ۲0 درصد است.

کاهش 60  درصدی کشت »کلزا« در خراسان 
شمالی به دلیل نبود بارندگی موثر 

مدیر امور زراعت ســازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی با بیان اینکه »در سطح هزار و ۲00 
هکتار از اراضی استان کلزا کشت شد« گفت: برنامه ریزی برای حدود سه هزار هکتار بود، اما به 

علت نبود بارندگی موثر حدود ٤0 درصد آن تحقق یافت.
ایرنا نوشــت: پژمان شــهابی با بیان اینکه »در فصل پاییز سال زراعی جاری باران موثری برای 
کشــت دانه روغنی کلزا نبود که به همین علت کشــاورزان در مقایسه با سال های گذشته این 
محصول را کمتر کشــت کردند«  اظهار کرد: کشــت دانه روغنی کلزا به پایان رســیده است. 
پیش بینی می کنیم که کشاورزان در بهار 500 هکتار دانه روغنی کلزا را کشت کنند که با احتساب 

کشت پاییزه در مجموع سطح زیر کشت به یکهزار و ۷00 هکتار خواهد رسید.

خبر

یک روانشناس تخصصی کودک و نوجوان پاسخ داد؛

نشانه های آزار جنسی کودکان را چطور می توان تشخیص داد؟
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی با تاکید بر اهمیت توجه والدین به نشانه 
های آزار جنســی در کودکان گفت: مراجعه به 
روانشــناس با تجربه برای درمان کودکانی که 

مورد آزار قرار گرفته اند، ضروری است.
ایرنا نوشــت: پریســا یاســمی نژاد روانشناس 
تخصصی کــودک و نوجوان با بیــان این که 
»بیشــتر کودکانی که دچار آزار جنسی شده اند 
نشــانه های مشــخصی از خود بروز می دهند« 
افزود: حتی اگــر کودک دربــاره این موضوع 
صحبت هم نکنــد، والدین می تواننــد از این 
نشــانه ها حدس بزنند که کــودک آن ها مورد 
آزار جنسی قرار گرفته اســت. نشانه های قرار 
گرفتن کودک در معرض آســیب های جنسی 
به دو دسته نشانه های روانی رفتاری و جسمی 

تقسیم می شود.
به نشانه ها توجه کنید؛ از گوشه گیری تا 

جویدن ناخن
عضــو هیات علمی دانشــگاه علوم پزشــکی 
شــهید بهشــتی با بیان این که »گوشه گیری، 
علامت های ابتلا به افســردگی، شــب ادراری 
یا غمگین شــدن از نشــانه های روانی رفتاری 
آزار جنسی اســت« توضیح داد: اضطراب یکی 
از شایع ترین نشــانه های آزار جنسی به کودک 
اســت. گاهی وقت ها این اضطراب مثل ناخن 
جویدن می تواند، نمایان شود در حالی که پیش 

از این کودک این عادت را نداشته است.
یاســمی نژاد ادامه داد: اختلال خواب می تواند 
یکــی دیگر از نشــانه های روانــی رفتاری در 
کودکانی باشــد که مــورد آزار جنســی قرار 
گرفته اند. کابوس های شــبانه یا این که کودک 
نمی تواند، بخوابد، در مــواردی هم صبح ها به 
ســختی از رخت خواب خارج می شود و زمانی 

هم که بیدار می شوند، کسالت دارد.
به گفته وی، کودکانی که در شــرایط بحرانی 
آزار جنسی قرار دارند، معمولا بهداشت ظاهری 
مناســبی ندارند هفته هــا حمــام نمی روند و 
لباس های شــان را نمی شویند. از دوست خیالی 
زیــاد حرف می زنند، از بچه هــای دیگر فاصله 

می گیرند. از طرفی بســیاری اوقات اتفاق هایی 
که افتاده را به صورت خیالی تر تعریف می کنند 
مثلًا مــن یک دوســتی دارم مــا باهم بازی 
می کنیم این ها می تواند، نشانه باشد. همچنین 
این بچه ها چون تنها هســتند و احساس امنیت 

نمی کنند از محیط بیرونی می ترسند.
تاریک شدن هوا بچه هایی که آزار جنسی 

دیده اند را بیشتر دچار ترس  می کند
این روانشــناس تخصصی کودک و نوجوان با 
یــادآوری این که تاریک شــدن هوا بچه هایی 
که آزار جنســی دیده اند را بیشــتر دچار ترس  
می کنــد، عنوان کرد: به خصوص بچه هایی که 
در خواب به آن ها تجاوز شده فکر می کنند اگر 
بیدار بمانند، می توانند از خودشــان دفاع کنند. 
بچــه وانمــود می کند که خواب اســت، اما به 
محض اینکه پدر و مــادر از اتاق بیرون رفتند 
چشــم هایش را باز می کند و تا جایی که بتواند 

چشم هایش را باز نگه می دارد.
 یاسمی نژاد با بیان این موضوع »که والدین باید 
هوشیار باشند و تمامی نشانه های روانی رفتاری 
کــودک را مدام بررســی کنند« اظهــار کرد: 
پرخاشــگری، به هم ریختگی روانی به شکلی 
که یکباره این موضوع ایجاد شده باشد از دیگر 
نشانه های آزار جنسی در کودکان است که باید 

توسط والدین بررسی شود.
آزارهایی که با نشانه های جسمی همراه 

است
وی با تاکید بر این که آزار جنســی در کودکان 
معمولا با نشــانه های جســمی همراه است به 
والدین هشدار داد: از کنار مواردی مثل کبودی 
در بدن کودک، ســوزش نواحی جنسی یا این 
که در نحوه ادرار کردن کودک تغییراتی ایجاد 
شود یا لکه های خون در ادرار یا لباس کودک، 
هرچند که این لکه ها کم باشــد بی اعتنا عبور 

نکنید.  
این اســتاد دانشــگاه افت تحصیلی را از دیگر 
علامت های هشداردهنده دانست و بر ضرورت 
بررسی علل بروز نشانه های جسمی و روانی در 
کودکان خصوصا در مواردی که این نشانه ها به 

یکباره ایجاد می شــود را از سوی والدین مورد 
ضروری دانست.

ارتباط امن با کودکان خود برقرار کنید
یاســمی نژاد ادامه داد: والدین سعی کنید رابطه 
امن و مطمئنی با کودکان خود داشــته باشــید 
تا کــودک بتواند به راحتی مســائل خود را با 
شــما درمیان بگذارد چرا که مواردی هم دیده 
می شــود که در کودک هیچ نشانه ای از آزار یا 
تجاوز جنسی دیده نمی شــود؛ بنابراین در این 
موارد تنهــا راه کمک کننده ارتباط موثر کودک 

با والدین است.
وی در ادامه با بیــان این مهم که خودارضایی 
یا سوال های مکرر کودکان در رابطه با مسایل 
جنسی نیز از دیگر نشانه های آزار جنسی کودک 
اســت، توضیح داد: در این موارد کودک بسیار 
کنجکاو اســت یا مدام در فضــای مجازی به 
دنبــال فیلم ها و یا عکس های ارتباط جنســی 
است. این موارد که به یکباره ایجاد می شود نیز 

می تواند خطرناک باشد.
بچه ها درباره روابط جنسی تخیل ندارند

این عضو هیات علمی دانشــگاه گفت: والدین 

باید بداننــد اگر کودکی درباره رابطه جنســی 
حــرف می زند، جدی گرفتن حــرف بچه مهم 
است؛ چرا که بچه ها درباره روابط جنسی تخیل 
ندارند اگر بچه درباره رابطه جنســی حرف زد 
بــه احتمال خیلــی زیاد اتفاقــی برایش افتاده 
است. خیلی وقت ها بزرگترها فکر می کنند بچه 

می خواهد این گونه جلب توجه کند.
اگر کودک شما مورد آزار جنسی قرار گرفت، 

اصل اول حفظ خونسردی است
یاسمی نژاد با بیان این که »به محض مشاهده 
علامت های آزار جنســی در کودکان حتما به 
روانشناس کودک و یا در نوجوانان به روانشناس 
کودک و نوجوان مراجعه کنید« ادامه داد: با این 
که در بیشــتر موارد والدین به محض اطلاع از 
این که کودکشان مورد آزار جنسی قرار گرفته 
بسیار پریشــان و ناراحت می شوند، ولی اصل 
اول حفظ خونســردی اســت. زمانی که والد با 
پرخاشــگری و اضطراب با این موضوع برخورد 
می کند در واقع اضطــراب و نگرانی کودک را 
بیشتر می کند به شکلی که کودک ما از توضیح 
ادامه ماجرا هــراس دارد. ترس و اضطرابی که 

برخی والدیــن با رفتارهای خود به کودک وارد 
می کنند باعث می شــود که کودک علاوه بر 

آزار جنسی متحمل آزار روانی نیز شود.
به گفتــه وی، بایــد والدین به کــودک خود 
اطمینان دهند که مراقب او هســتند، دیگر به 
هیچ عنوان اجازه نمی دهنــد، این اتفاق تکرار 
شــود و در نهایــت این که حتما این مســاله 
پیگیری می شود و با فردی که به کودک ما آزار 

رسانده است برخورد قاطع خواهد شد.
به کودک خود احساس گناه ندهید

یاسمی نژاد افزود: خانواده ها باید به کودک خود 
اطمینان دهند که در امان است، به کودک خود 
احساس گناه منتقل نکنند و از او نپرسند که  در 
شکل گیری این آزار نقش داشته و یا چرا زودتر 
این موضوع را با والدین در میان نگذاشته است. 
به طور کلی از واژه هایی که موجب سرخوردگی 
کودک می شود، پرهیز کنند. والدین باید صراحتا 
درباره نشانه های آزار جنسی مثل جای کبودی 
در بدن، پریشــانی و یا اضطراب با کودک خود 
صحبت کنند و با این راهکار فضای امنی برای 

کودک مهیا کنند.

چرا هنوز راه حلی برای کاهش آلودگی هوا نداریم

وقتی هوا جان ما را می گیرد!
سرویس اجتماعی/ در سال های اخیر گسترش 
شهرسازی، افزایش ساخت وسازها در شهرها، 
بیشتر شدن مهاجرت ها، میزان زیاد خودرو در 
سطح شهرها به ویژه کلان شهرها، بی توجهی 
به الگوهای توســعه پایدار و امروز هم وجود 
مــازوت منجر به آلودگی بیــش از پیش هوا 
شده است و این اتفاق مشکلات جدی را برای 
مردم و محیط زیست به وجود آورده. پرسش 
طرح شده این اســت که چه شرایطی منجر 
به افزایش آلودگی ها در شهرها شده، آیا تنها 
ماشینی شدن زندگی  ها و افزایش خودرو عامل 
این حجم از آلودگی هوا در کلان شهرها است؟ 
براســاس آمارهای جهانی تهــران جزو یکی 
از 10 شــهر جهان اســت که دارای بیشتری 
آلودگی هوا می باشــد به طوریکه متخصصان 
داخلــی آلودگی هوای تهــران را با ابر چالش 
یاد می کنند. اخیرا علی روشــنی، سرپرســت 
اداره حفاظت محیط زیست شهرستان تهران، 
بیان کرده اســت بیش از ۲0 دستگاه براساس 
قانون هوای پاک وظایفی بــر عهده دارند و 
همه دســتگاه های مکلف باید در جهت انجام 
وظایفشان تلاش کنند البته ایجاد هماهنگی 
بین همه دســتگاه ها در سطح ملی باید اتفاق 
بیفتد تا این ابر چالش زیســت محیطی حل 

شود. 
نکتــه ای که در این بیــن وجود عدم پذیرش 
مسئولیت ســازمان های متولی در این زمینه 
اســت. درواقع نه تنها کلانشهر تهران، بلکه 
شهرهای بزرگ دیگری چون مشهد، اصفهان، 
شــیراز و ... درگیر این معضل شده اند و تنها 
اقدامی که مســئولان مربوطه طی 10 سال 
اخیــر در این رابطه انجام داده اند اعلام میزان 

شــاخص آلودگی هوا و تأثیرگــذاری آن بر 
گروه های حساس و در برخی موارد برای همه 

گروه هاست. 
به گفته مدیر کل محیط زیست و توسعه پایدار 
شهرداری تهران، سالانه 30 هزار نفر در ایران 
بر اثر آلودگی هوا جان خود را از دست می دهند 
و این نکته ای قابل تأمل اســت و حکایت از 
 انجام نشدن محورهای مؤثر بر کاهش آلودگی 
هوای شهرهای بزرگ از عدم اولویت و اهمیت 
موضوع قانــون هوای پاک به عنوان محملی 
قابل اتکا برای برون رفت از معضل آلودگی هوا 

در کلانشهرها دارد.
درواقع عوامل گوناگونی منجر شده که وضعیت 
آلودگی هوای شهرهای بزرگ ایران طی چند 
سال اخیر به این حد از وخامت برسد: عواملی 
چون فقدان استانداردهای جهانی در ایران در 
زمینه استفاده از انرژی پاک، عدم نظارت های 
دقیق بر آلودگی هایی که بخش صنعت تولید 
می کنند، تحریم های موجود که منجر به عدم 
دسترسی به امکانات استاندارد جهانی می شود، 
بی توجهی مسئولان مربوطه در رابطه با اجرای 
وظایفی که بر عهده دارند و عدم اجرای قانون 

هوای پاک در شهرهای بزرگ.
در این بیــن نیروگاه های حرارتی ســوخت، 
مازوت و گازوییل های پر دود استفاده می کنند 
که همیــن عامل نیز منجر به وخیم شــدن 
وضعیت آلودگی هوا شــده است. هر چند این 
واحدها در حال حاضر از گاز طبیعی اســتفاده 

می کنند.
اما در این بین وضعیت کلان شهر مشهد 

در زمینه آلودگی هوا چگونه است؟
سال گذشته بود که محمدرحیم رهنما، استاد 

گروه جغرافیا و برنامه ریزی شــهری دانشگاه 
فردوســی، درباره تاثیرات این ساخت وسازها 
بر آلودگی هوا و محیط زیســت گفت وگویی 
با »صبح امروز« داشــت. درواقع رهنما معتقد 
بود که اگر به وضعیت ســفره های زیرزمینی 
برای تامین آب مصرفی مردم در مناطق گرم 
و خشــک با توجه به توان محیط توجه شود 
متوجه می شویم که این شهرها فاقد ظرفیت 
گستردگی هستند. اصولأ در مناطق خشک و 

نیمه خشک شهرها باید جمعیتی ثابت در حد 
یک میلیون نفر داشته باشند تا توزیع جمعیت 

متناسبی وجود داشته باشد.
وی بــا بیان اینکه »مشــکل اصلی در پدیده 
آلودگی هوا، افزایش گازهای گلخانه ای ناشی 
از ســوخت خودروها و نیروگاه هایی است که 
در هوا پخش می شــود و باعث به وجود آمدن 
مشــکلات موجود در جریان هــوا می گردد« 
خاطرنشان کرد: ســاختمان های بلند، مانع از 
چرخــش هوای گرم و ســرد و جریان هوا در 
شــهر می شــوند. عامل اصلی این شرایط در 
چرخش آب و هــوا افزایش گازهای گلخانه ای 
اســت؛ بنابراین عوامل طبیعی در این جریان 

نقشی ندارند.
به غیر از مســائلی که پیشتر به عنوان عوامل 
آلودگی هوا به آن اشــاره شد در شهر مشهد و 
دیگر کلان شهرهای ایران فاکتورهای دیگری 
نیز وجود دارد که منجر شــده آلودگی هوا را 
طی 10 ســال اخیر به بالاتریــن میزان خود 
برساند. متخصصان شهری معتقد هستند که 
در گذشــته اصول خاصی برای ساخت وســاز 
رعایت می شــد و همه مسائل از جمله منطقه 
ساختمان، وضعیت جغرافیایی، جهت وزش باد 
موردر توجه قــرار می گرفت، به طور مثال در 
منطقه ششصد دستگاه، همه شرایط از جمله 
ارتفاع و فضای سبز اطراف رعایت شده است. 
متاسفانه از زمانی که ادارات دولتی در اطراف 
کال مشهد شروع به ساخت وساز بدون در نظر 
گرفتن تمهیــدات لازم برای پارکینگ و … 
کردند، این مناطق دچار تغییرات ناخواسته ای 
از قبیل آلودگی صوتی، ترافیک و … شدند. 
درواقــع اصول دقیق در این ساخت وســازها 

رعایت نشده است.
ایران جزو کشــورهایی اســت کــه در تولید 
آلاینده ها نقش بســیار زیــادی دارد؛ درواقع 
میانگیــن تولید آلاینده ها در ایــران 8 تن به 
ازای هر نفر است که این رقم بسیار بالایی در 
جهان است. پس در این زمینه آنچه که بسیار 
اهمیت دارد نحوه عملکرد مسئولان مربوطه 
در این زمینه اســت چرا که بی توجهی نسبت 
به چنین مسأله ای می تواند در سال های آینده 
جان هموطنان بیشــتری را بگیرد. اگر چه که 
نباید نقش مدیریت شهری در این زمینه نادیده 
گرفت و مدیریت شــهری باید استراتژی های 
بلندمدتی برای آینده کشور در نظر گرفته باشد. 
سه ســال گذشــته بود که محمد مقدوری، 
اســتانداری  امورعمرانی  معاون هماهنگــی 
خراســان رضوی از برنامه ریزی برای کاهش 
50 درصد آلودگی هوای مشهد در بازه زمانی 
3 ساله خبر داد.او بیان کرده بود که »دستگاه 
های ذی ربط و به ویژه بانک های عامل باید 
زمینه نوســازی ناوگان حمل و نقل عمومی 
و بار مشــهد را فراهم آورند تا آلودگی هوای 
شهر کاهش یابد. برنامه سازمان های مختلف 
بــرای کاهــش 50درصدی آلودگــی هوای 
مشهد  دربازه زمانی 3 ســاله بررسی و مقرر 
شــد ارگان ها علاوه برپیگیری اعتبارات ملی 
و دســتگاهی خود در این رابطه  برنامه هایی 
را برای تخصیص اعتبارات استانی ارائه کنند 
تا در جلسات آتی کارگروه تعیین تکلیف شد«.

با این وجود همچنان با گذشت 3 سال از این 
موضوع می بینیم کــه وضعیت آلودگی هوای 
مشــهد نه تنها بهبودی نداشته بلکه سال به 

سال وخیم تر هم می شود.

عوامل گوناگونی 
منجر شده که وضعیت 
آلودگی هوای شهرهای 
بزرگ ایران طی چند سال 
اخیر به این حد از وخامت 
برسد: عواملی چون فقدان 
استانداردهای جهانی در 
ایران در زمینه استفاده از 
انرژی پاک، عدم نظارت های 
دقیق بر آلودگی هایی که 
بخش صنعت تولید می کنند، 
تحریم های موجود که منجر 
به عدم دسترسی به امکانات 
استاندارد جهانی می شود و 
عدم اجرای قانون هوای پاک 

در شهرهای بزرگ
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»زیرخاکی۳« نوروز ۱40۱ روی آنتن می رود
فصل ســوم مجموعه »زیرخاکی« به نویسندگی 
و کارگردانی جلیل ســامان و تهیه کنندگی رضا 

نصیری نیا کلید خورد.
بــه گزارش روزنامــه »صبح امــروز« و به نقل 
از روابــط عمومی ســیما، در نخســتین روز از 
تصویربــرداری زیرخاکی ژاله صامتــی و رایان 
ســرلک در یکی از محلات تهران مقابل دوربین 
سامان رفتند.ضبط این سریال که برای پخش در 

نوروز 1٤01 از شبکه یک سیما تولید می شود، فعلا در تهران ادامه خواهد داشت.
فصل دوم زیرخاکی با به اســارت رسیدن فریبرز و ناصری به دست نیروهای بعثی در جبهه 
به پایان رســید.چندی پیش با برگزاری بیست و یکمین دوره از جشن حافظ، ژاله صامتی به 
عنوان بهترین بازیگر زن کمدی و پژمان جمشــیدی به عنوان بهترین بازیگر مرد کمدی به 

خاطر بازی در فصل های اول و دوم سریال زیرخاکی انتخاب شدند.
بازیگران این ســریال تولید مرکز ســیمافیلم عبارتند از: پژمان جمشیدی، ژاله صامتی، نادر 
فلاح، گیتی قاسمی، مریم سرمدی، خســرو احمدی، اکبر رحمتی، مهری آل آقا، اصغر نقی 

زاده، رایان سرلک و ستاره پسیانی، با حضور هومن برق نورد و نسرین نصرتی.
 

»جاده خاکی« بهترین فیلم جشنواره ای در 
آرژانتین شد

فیلم ســینمایی »جاده خاکی« جایزه نخســت 
جشــنواره »ماردل پلاتا« در کشــور آرژانتین به 
عنوان یکی از معتبرترین رویدادهای ســینمایی 

آمریکای لاتین را به خود اختصاص داد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
ایســنا، فیلم »جاده خاکی« بــه کارگردانی پناه 
پناهی و تهیه کنندگی مســتانه مهاجر در حالی 
جایزه بهترین فیلم این رویداد ســینمایی را از ان 

خود کرد که جایزه »آســتور پیازولا« ویژه بهترین فیلم را به عنوان اســکار امریکای جنوبی 
می شناسند. 

جشــنواره فیلم »ماردل پلاتا« از قدیمی ترین و معتبرترین جشــنواره های آمریکای لاتین و 
تنهاجشنواره رده الف در این منطقه محسوب می شود. 

»جاده خاکی« پیش از این جایزه بهترین فیلم بخش اصلی جشنواره فیلم لندن، بهترین فیلم 
»Cineuropa« ، بهتریــن فیلم لوبیانا در اســلوانی و جایزه  بهترین مجموعه بازیگران یک 

فیلم از جشنواره فیلم فیلادلفیا را از آن خود کرده بود.
  حســن معجونی، پانته آ پناهی ها، رایان سرلک ، امین ســیمیار  و بهرام ارک بازیگران فیلم 

هستند.

 540 تک آهنگ و 280 آلبوم موسیقی
 مجوز گرفتند

دفتر موســیقی معاونت هنری وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در آبان ماه مجوز 5٤0 تک آهنگ 

و ۲8 آلبوم را صادر کرده است.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
روابط عمومی دفتر موســیقی، آلبوم »خیال دل« 
اثــر علی همایــی، آلبوم »تنهایی« اثر حســین 
جعفری، آلبــوم »چنلی کوچ« به خوانندگی امین 
آقایی و آهنگســازی امین و گالینــا آقایی، آلبوم 

»امام رضا )ع(« به خوانندگی عباد محمدی و آهنگسازی و تنظیم سیدجلال محمدی، آلبوم 
»جاودانه های موســیقی مازندران )10(« اثر اســماعیل عبدی، آلبوم های »همنوا با عطار و 
مولانا« اثر حســن اســدزاده، آلبوم »مثل تو« اثر مینا کریمی و آلبوم »کرنش« به حافظ اثر 

علی رستمیان از جمله آثاری هستند که در این ماه مجوز انتشار گرفتند.
 برای این آثار صرفا مجوز انتشار صادر شده و زمان انتشار آن در اختیار مالک اثر است.

شبی که ماه کامل شد راهی سوئد می شود
دوازدهمین جشــنواره بین المللی فیلم »سماع« 
اســتکهلم میزبان فیلم ســینمایی »شبی که ماه 

کامل شد« ساخته نرگس آبیار خواهد بود.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
ایســنا، این رویداد ســینمایی بــه مباحثی چون 
آزادی بیان، دموکراســی، برابری جنسیتی، توجه 
به حقوق کــودکان، و ارزش های مثبت زندگی 
است و فیلم های از کشور های افغانستان، ایران، 

تاجیکستان، ترکیه، هند، قزاقستان، قرقیزستان و... در این رویداد حضور دارند.
جشنواره سماع استکهلم رقابتی است و جایزه تندیس سماع به برگزیدگان اعطا می شود.

این جشــنواره از 5 تا ۷ آذر در ســوئد در حال برگزاری است و »مردن در آب مطهر« ساخته 
نوید محمودی، »این ســو آن سو« از لیدا فضلی، »منتظر می مانیم« ساخته محمد شروانی و 
»دختر ملا« ساخته حسن صلح جو و مهدیه السادات میرحسینی دیگر فیلم های ایرانی حاضر 

در این جشنواره هستند. 
»شــبی که ماه کامل شــد« پیش از این در حضورهای بین المللی اش در جشنواره شب های 
ســیاه تالین جایزه بهترین فیلم از نگاه مردم و درجشنواره فیلم های سیاسی کاراسون فرانسه 
جایزه بزرگ هیات داوران به عنوان بهترین فیلم جشنواره، جایزه بهترین بازیگر زن برای الناز 

شاکردوست و جایزه هیات داوری دانشجویان را دریافت کرده است.

پروژه ایرانی برگزیده جشنواره »توکیو داکز« شد
»سرنوشت« جدیدترین پروژه مستند ســینمایی یاسر طالبی و الهه نوبخت  دو جایزه اصلی 

بخش آثار مستند در حال تولید را از جشنواره »توکیو داکز« ژاپن دریافت کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از هنر انلاین، »سرنوشــت« که تولید مشــترک 
کشورهای ایران ، نروژ و فرانسه است،  طبق اعلام دست اندرکاران این فیلم، جایزه بهترین 
 )Color of Asia( »پیچینگ بخش اصلی و بهترین فیلم در حال تولید بخش »رنگ آســیا

را از آن خود کرد.
این مستند پیش از این در بخش فیلم های در حال تولید پنجاه و پنجمین جشنواره کارلوی 

واری، کلوز آپ و  مدی مد پذیرفته شده بود.
 مســتند »سرنوشــت« که نزدیک به ســه ســال از آغاز کار آن می گذرد، اکنون در مرحله 
پس تولید است. »سرنوشت« که عنوان این مستند در حال تولید است داستان دختر نوجوانی 

به نام سحر و پدرش، رحیم است. داستانی از تردید، عشق و جاودانگی!
تصویربرداری این مســتند در چهار فصل و در شــمال ایران از ســال 13۹۷ آغاز شد و در 
اســفندماه 13۹۹ به پایان رســید.پیش بینی می شــود این مستند اواخر ســال جاری آماده 

نمایش شود.

خبر

وقتی تبلیغ رژیم غذایی برای گرانی خوب است

پوزخند به فقر
از قدیــم گفتن پرخوری 
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قبــل از خواب ســبب 
البته  هذیان می شــود، 
ایــن تنها قســمتی از 
کار  ایــن  مضــرات 
نامتعارف  و  غیرفرهنگی 
اســت، همین دیروز بود 
که اســتاد رامبد جوان در 
لوکیشنی ناب جلوی آینه 
به برخی دیگر از مضرات 
خوردن با مثال دقیقی در 
وصف آدامس، بسیار زیکرانه پرده از رابطه ای 

شگرف میان فقر و تناسب اندام برداشت.
حتما شــما هم کلیپی که تنها چند ســاعت 
در صفحه شــخصی این مجری صدا و سیما 
ماند را در فضای مجازی دیده اید، ســناریو 
این ویدئو با این کلمات شروع می شود: »آقا 
رفتم خرید بعد دیدم همه چیز گرون شــده، 
ترسناک شده، چیکار باید بکنیم، شما چیکار 
می کنید، همه چیز رو باید حســاب و کتاب 

کنیم...« 
پرده اول

با این شروع انتظار می رفت که یک هنرمند 
با توجه بــه وضعیت اقتصادی موجود جامعه 
می خواهد با اســتفاده از تریبونــی که دارد 
مطالبه مردمی را بازگو کند. اما چرا با لحنی 
کاملا بشــاش و غیرجدی. جــوان در ادامه 
مثالی هم برای این مدعای خود بیان می کند: 
»یک دونه آدامــس خریدم ۲0 هزار تومان، 

فکردم آدامــس رو بجویم چیکار کنم بندازم 
دور؟ نــه؛ میزارم تو یخچــال دوباره مصرف 
می کنم، اینجــوری می تونم هزینه هارو یکم 
کنترل کنم!!!« خــوب همین ابتدا یک جای 
کار می لنگد، برای پرداختن به موضوع حیاتی 
و مهم معیشــتی جامعه که قشر زیادی را در 
برمی گیرد آن هم در شــرایطی که این قشر 
شاید خیلی وقت است که سبد معیشتی شان 
خالی از گوشــت و مرغ شده، دغدغه آدامس 
دیگر جایگاهی ندارد و بیشــتر شبیه شوخی 

مبتذلانه ایست در پیج های فکاهی مجازی.
پرده دوم

»آقا بســه دیگه، تو چقــدر خرید می کنی، 
ببینم تو چقدر هزینــه می کنی برای خورد 
و خوراکت...« اما در ادامه به ســرعت جای 
مطالبــه و طالبه گــر تغییــر می کند و توی 
مخاطب محکوم می شــوی بــه ولخرجی 
و هزینه کــرد زیاد برای خــورد و خوراکت. 
ادبیاتی آشــنا که همین چنــد وقت قبل در 
پی اظهارنظر عجیب یکــی دیگر از همین 
هنرمندان جنجال بپاکــرد. بهاره رهنما که 
این روزها بیشــتر در صنعت تبلیغات فعال 
اســت، تمام کسانی که در ســی سال کار 
کردن نتوانسته بودند به آسایش مالی برسند 
را بی دست وپا خطاب کرد و کمتر از یکماه 
بعد آن رامبد جوان جلوی دوربین گوشــی 
اپلش قرار می گیــرد و مخاطب را محکوم 
به ولخرجی در هزینه های خورد و خوراکش 

می کند.

پرده سوم
اما این پایان ماجرا نیست و سناریو ادامه دارد. 
آقای جوان برای صورت مســئله طرح شده، 
را حــل هم ارائه می دهــد. او با لحن جدی تر 
به مخاطــب می گوید: »بهتر نیســت اگه ما 
مشــکلی تو حوزه بدن و ســلامتمون داریم 
یک سری هاشــو با همین خورد و خوراکمون 
رفع و رجوع کنیم؟ اینجوری تو این شــرایط 
از یک ســری از هزینه هامون هم صرفه جویی 
کردیم...« در ادامه مجری خندوانه سورپرایرز 
خودش را رو می کند و پرده از رابطه رژیم های 
غذایی با فقر برمی دارد. او راه حل مشکل گرانی 
کالا ها و وضعیت معیشــتی مردم را استفاده از 
رژیم غذایی خــاص می داند که درپایان ویدئو 
آن را هــم اکران می کند. داســتانی که بعد از 
واکنش هــا در فضای مجازی به ســرعت از 
صفحه شــخصی این بازیگر حذف می شــود.
اما سوال اینجاســت چطور می شود مجری و 
بازیگری که صاحب برنامــه ای پرمخاطب و 
مخاطبین میلیونی در صفحه شخصی خودش 
است برای تبلیغات یک موسسه لاغری دست 
روی زخم مردم می گذارد. آن هم در شرایطی 
که قشــر زیادی از هم وطنانمان برای تامین 
نیازهای اولیه زندگیشان دچار مشکل و زحمت 
هســتند. اگر نگاه واقع بینانه ای داشته باشیم 
اصل حضور در صنعت تبلیعات برای کســب 
درآمــد از شــهرت اتفاقی مرســوم در دنیای 
هنرمندان است اما اینکه به چه قیمتی حاضر 
می شــویم نمک روی زخم دیگران بپاشــیم 

موضوع دیگریست.
پرده چهارم

شاید بد نباشــد مروری هم داشته باشیم به 
واکنش های برخی از مخاطبین درباره انتشار 

این کلیپ:
»فکر میکنی کسی که کانادا میره درد مردم 
را میفهمه چیه ،همشون شکم سیرند تا پول 
نداشــته باشی کانادا راحت نمیدهند این جور 
ادم هــا نمیفهمند درد مــردم چیه،در ضمن 
رامبد جــوان هم بابت ایــن تبلیغ کلی پول 
گرفتــه که این حرف هــا را بزنه و و برایش 
مهم نیست که نمک رو زخم مردم میپاشانه«
»خوب درســت گفته انــد . پرخوری عامل 
بسیاری از بیماری هاست ضمن اینکه اسراف 
نیز یک گناه اســت فلذا با کنترل غذا و عدم 
اســراف کردن به دو هدف می رسیم یعنی 

سلامتی و رضایت خدا«
»مقصر همین ما مردم هســتیم که به برنامه 
رامبد جوان بها میدیم و پر بیننده اش میکنیم 
که سر همین کلی آگهی بازرگانی میگیره و 
کلی پول تو جیــب رامبد جوان می ره و این 
جوری بــه ریش مردم میخنده، اگر کســی 
برنامــه هایش را نبینــد ، دیگه حرف هایی 

نمیزنه که نمک پاشاندن رو زخم مردمه«
»آخه رژیم غذایی ســالم یعنی خوردن مرغ 
و تخــم مرغ و گوشــت بوقلمــون و روغن 
کنجد و روغــن زیتون و لبنیات، برنج ایرانی 
و انــواع میوه ها و ... کــه اینا همش گرونه. 

پول نداریم«

»اصلا هم بد نبود خیلی هم خوب بود حرف 
منطقــی میزنه همه دارن مینالن از هزینه ها 
اینــم تایید میکنه بهش حملــه میکنین؟ در 
ضمن نگفت گوشت نخورین مورغ نخورین 
پــول ندارین برین بمیریــن که گفت هزینه 
ها چون بالاست درســت خرید کنید درست 
مدیریت کنین و رژیم پر خرج نگیرین دمش 

گرم «
»در شرایط عادی حرف و پیامش در کنترل 
هزینــه با کنترل خرید و خــوراک معنی دار 
هست... اما در این شرایط بیچارگی و گرانی 
های سرسام آور و عده ای که غذای درست 
و حســابی ندارند حرفشــون نپخته و از سر 

شکم سیری حساب میشه...«
»حرفش خیلی هم درســته، پرخوری باعث 
بیمــاری میشــه ولی خــب ما مــردم فکر 
میکنیم ایــن حرفا یعنی حــالا که وضعیت 
خرابه خودتونو وفق بدیــم و کمتر بخورین. 
هنوزم بعضی از شبا که دلم خیلی میگیره از 
تلویبیون خندوانه نــگاه میکنم تا یکم غم و 

غصه م یادم بره مرسی آقای جوان.«
پرده آخر

سعدی الرحمه:
چه آوردم از بصره دانی عجب

حدیثی که شیرین تر است از رطب
یکی در میان معده انبار بود

ز پر خواری خویش بس خوار بود
برو اندرونی به دست آر، پاک

شکم پر نخواهد شد الّا به خاک

برگزاری نکوداشتی برای عضو جاوید فرهنگستان برگزاری پانزدهمین دوره مسابقات قرآنی در خراسان شمالی

۳۰ ناشر ایرانی در نمایشگاه کتاب سلیمانیه عراق حضور دارند

نکوداشت استاد منوچهر طیاب عضو جاوید فرهنگستان هنر 
با رونمایی از کتاب یادنامه این اســتاد فقید در فرهنگستان 

هنر برگزار می شود.
 به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
فرهنگستان هنر، این مراسم با سخنرانی بهمن نامورمطلق، 
رئیــس این فرهنگســتان؛ علیرضا قاســم خان، دبیر علمی 
نکوداشت؛ محمدرضا اصلانی، نویســنده و فیلم ساز؛ احمد 
ضابطی جهرمی، نویســنده و مستندساز؛ همسر استاد طیاب؛ 
برگزار خواهد شــد. اجرای این برنامه نیز بر عهده شــهرام 

درخشان، گوینده و فیلم ساز، خواهد بود.
ایــن برنامه با رونمایــی از کتاب یادنامــه منوچهر طیاب، 
افتتاح »موزه اعضای پیوســته فرهنگستان هنر«، بازدید از 
کتاب های اهدایی اســتاد طیاب به کتابخانه تخصصی این 
فرهنگســتان و نمایش فیلم مســتند »درباره استاد طیاب« 

همراه خواهد بود.
این مراســم روز سه شــنبه، ۹ آذر 1٤00، از ســاعت 1٤، با 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی، در سالنِ ایرانِ فرهنگستان 
هنر، واقــع در خیابان ولیعصر، پایین تــر از تقاطع طالقانی، 
شــماره 155۲، برگزار خواهد شد. ضمناً این برنامه از طریق 

نشانی b۲n.ir/h88۹88 به صورت زنده پخش خواهد شد.
طیاب عضو پیوسته فرهنگستان هنر، عضو گروه تخصصی 

ســینمای فرهنگســتان هنر، عضو هیئت داوران یونسکو در 
جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه »کراکوف« لهستان، عضو 
هیئت داوران جشــنواره بین المللی مســتند »ترنتو« ایتالیا، 
عضو هیئت داوران جشنواره مستند »سینما حقیقت«، و عضو 

هیئت داوران جشنواره بین المللی فیلم فجر نیز بوده است.
طیاب کتب فیلم های مستند خود شــامل همراه باد در دل 
تنهایــی کویر، دریای پارس، البــرز و زاگرس را نیز چاپ و 
منتشر و جوایز متعددی نیز در جشنواره های مختلف دریافت 

کرد.
منوچهر طیاب ٤ شــهریور 13۹۹، در 83 ســالگی، به علت 
سرطان، در بیمارســتانی در وین درگذشت و در همان جا به 

خاک سپرده شد.

مســاجد  هنــری  فرهنگــی  کانون هــای  ســتاد  مدیــر 
ــن دوره مســابقات  خراســان شــمالی از برگــزاری پانزدهمی
قرآنــی مدهامتــان در اســتان بــا حضــور نماینــدگان 
ــا توســعه فرهنــگ قرآنــی  دســتگاه های اجرایــی مرتبــط ب

داد. خبــر 
بــه گــزارش روزنامــه »صبــح امــروز« و بــه نقــل از 
ایســنا، هاشــم شــیرازییان بــا اشــاره بــه شــروع مســابقات 
ــن دوره از  ــرد: ای ــان ک ــاه، بی ــم آذر م ــان از هفت مدهامت
مســابقات ویــژه فعــالان فهمــا اســت و مرحلــه اســتانی آن 

ــت. ــد داش ــه خواه ــاه ادام ــان آذرم ــا پای ت
شــده  طراحــی  برنامه هــای  مهم تریــن  از  شــیرازیان 
ــرد و  ــاره ک ــجد اش ــای مس ــامانه بچه ه ــو، س در  رواق ن
ــرات  ــدی از نظ ــا بهره من ــابقات ب ــن دوره از مس ــزود: ای اف
ــت  ــده اس ــی ش ــران طراح ــر ای ــی در سراس ــالان قرآن فع
و در ســه رده ســنی زیــر ۷ ســال، ۷ تــا 16 ســال و 
ــتان  ــای اس ــتاد فهم ــود.مدیر س ــزار می ش ــا 30 برگ 16 ت
ــه  ــابقات را اضاف ــن دوره از مس ــای ای ــه ویژگی ه از جمل
شــدن بخــش اســتعدادیابی ویــژه کــودکان زیــر ۷ ســال و 
نوجوانــان دانســت و تصریــح کــرد: همچنیــن ایجــاد پیونــد 
ــم مســاجد و مســابقات  ــرآن کری ــان جلســات ســنتی ق می
قرآنــی مدهامّتــان، قرائــت تحقیــق، قرائــت تقلیــدی، 

مفاهیــم، اذان، قرائــت ترتیــل، حفــظ کل، حفــظ جــزء 30، 
ــت نمــاز و اســتعدادیابی رشــته های مدنظــر  ــری، قرائ مکب

ــن مســابقات اســت. ــزاری ای ــد برگ ــر فوای از دیگ
ــم  ــرآن کری وی در خصــوص برگــزاری جلســات ســنتی ق
ــر در  ــال حاض ــه در ح ــور ک ــلاوت ن ــرح ت ــه داد:ط ادام
ــی  ــرا م ــاز اج ــه نم ــد از اقام ــگاه و بع ــش از 500 پای بی
ــن دوره  ــردن ای ــور ک ــرای پرش ــت ب ــن فرص ــود، بهتری ش
خصــوص  در  مســئول  مقــام  اســت.این  مســابقات  از 
ــرد:  ــان ک ــن مســابقه بی ــدان در ای نحــوه شــرکت علاقمن
ایــن دوره تــا مهلــت  علاقمنــدان بــرای حضــور در 
تعییــن شــده، می تواننــد بــا مراجعــه بــه ســایت بچه هــای 

ــد. ــرکت کنن ــابقات ش ــن مس ــجد در ای مس

در سومین نمایشــگاه بین المللی کتاب سلیمانیه 163 ناشر 
خارجی در کنار 30 ناشــر ایرانی از 15 کشور جهان شرکت 

کرده اند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
خانه کتاب و ادبیات ایران، ســومین نمایشــگاه بین المللی 
کتاب ســلیمانیه که از بیست  وهفتم آبان ماه تا ششم آذرماه 
1٤00 با حضور نمایندگان و ناشرانی از کشورهای جمهوری 
اسلامی ایران، عراق، آلمان، ترکیه، لبنان، عربستان، امارات 
متحده عربی، سوریه، اردن، کویت، مصر و الجزیره در محل 

نمایشگاه های سلیمانیه برگزار شد.
دیدار با روسای نمایشگاه بین المللی کتاب سلیمانیه و رایزنی 
جهت گســترش مراودات فرهنگی بین دو کشور، بررسی و 

معرفی کتاب لم یزرع با حضور محمدرضا بایرامی )نویسنده 
اثر(، دیدار با دانشــجویان و فراگیران زبان فارسی و نشست 
صمیمی با رئیس و اســتادان دانشگاه حلبچه، رونمایی از دو 
عنوان کتاب  گزیده شــعر معاصر ایران و مجموعه شــعر در 
کلماتم باران می بارد گزیده شعرهای سپید علیرضا قزوه به 
زبان کردی از جمله فعالیت های غرفه ملی جمهوری اسلامی 
ایران در این دوره از نمایشگاه بین المللی کتاب سلیمانیه بود.
از دیگر فعالیت های غرفه ایران دیدار و رایزنی  با شخصیت ها 
و ناشران مطرح کشورهای دیگر، معرفی صنعت نشر ایران، 
معرفی طرح گرنت، دعوت از ناشران خارجی برای حضور در 

نمایشگاه بین المللی کتاب تهران بود.
رایزنی فرهنگی جمهوری اســلامی ایــران در بغداد نیز در 
غرفه ای مستقل به معرفی آثار ایرانی به زبان عربی پرداخت 

و حضور پررنگی در این دوره از نمایشــگاه کتاب ســلیمانیه 
داشت؛ همچنین چند ناشر کُرد ایرانی نیز غرفه های مستقلی 

در این نمایشگاه داشتند.
آژانس ادبی دایره مینا نیز در ســومین دوره نمایشگاه کتاب 
سلیمانیه برای نخستین بار حضوری فعال داشت و با ناشران 
کرد از جمله رهند، ســردم، ئارا، فام، نوســیار، اولد بوک و... 
بــرای نمایندگی خرید و فروش کپی رایت مذاکره کرد. این 
آژانس همچنیــن در گفت وگوهای خود با مدیران نشــر و 
نمایندگان حاضر در این نمایشــگاه کتاب برای انتشــار آثار 
افرادی مانند هوشــنگ مرادی کرمانی و تصویرگران مطرح 

ایرانی مذاکراتی را انجام داده است.
سومین نمایشــگاه بین المللی کتاب سلیمانیه پس از 10 روز 
در حالــی به کار خــود پایان داد که 163 ناشــر از عراق و 

15 کشــور مختلف آخرین آثار و دســتاوردهای خود را ارائه 
و معرفی کردند.
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الزام ارائه پیوست زیست محیطی 
در ۳0 عنوان کلان پروژه شهر مشهد

رئیس اداره محیط زیســت سلامت و ایمنی 
شــهرداری مشــهد، از اجباری بــودن ارائه 
پیوست زیست محیطی برای 30 عنوان پروژه 
در سطح شهر، با هدف مدیریت و ساماندهی 
اثرات زیست محیطی پروژه های عمرانی در 

سال 1٤00 خبر داد.
محمــد پذیرا با اعلام این خبــر اظهار کرد: 
طی سال های اخیر، حفاظت و توسعه محیط 
زیست شهری به یکی از اصلی ترین اولویت 
های مدیریت شهری در کلانشهر کشورمان 

تبدیل شده و تلاش شده است تا با اقدامات گوناگون از آسیب زدن به محیط زیست در اثر توسعه 
کالبد شهرها جلوگیری شود.

وی افزود: در همین راستا در کلان شهر مشهد نیز، مدیریت و ساماندهی اثرات زیست محیطی 
پروژه های عمرانی با هدف توسعه پایدار شهر، بدون تخریب و آسیب به محیط زیست در دستور 
کار شهرداری مشهد قرار گرفت و با تصویب شورای اسلامی شهر مشهد، وجود پیوست زیست 
محیطی تایید شده از مراجع ذی صلاح از الزامات اجرایی پروژه های عمرانی بزرگ مقیاس است 
و در صورتی اعتبارات اجرایی پروژه ها گشــوده خواهد شــد که آن پروژه دارای پیوست زیست 

محیطی لازم باشد که از این نظر شهر مشهد در کشور پیشرو است.
پذیرا بیان کرد: به همین منظور در ســال جاری حدود 1500 کد پروژه تعریف شــده در آلبوم 
بودجه 1٤00 شهرداری مشــهد با هدف نیازسنجی تهیه گزارش پیوست زیست محیطی مورد 
بررسی و غربالگری قرار گرفت که از این میان بالغ بر 30 عنوان پروژه در قالب طرح های تقاطع 
غیرهمسطح، پروژه های بزرگ مقیاس، پارک های موضوعی با مقیاس شهری و ساختمان های 

اداری مکلف به ارائه پیوست زیست محیطی شدند.
وی اضافه کرد: رعایت الزامات زیست محیطی در طول مدت اجرای پروژه های عمرانی توسط 
اداره محیط زیست سلامت و ایمنی شهرداری به طور مستمر نظارت می شود که در سال جاری 
نیز انجام بیش از 1۲00 ســاعت کار کارشناســی و با هدف رصد ملاحظات زیست محیطی در 
پروژه های عمرانی شاهد نتایج بسیار خوبی در زمینه کاهش تولید ذرات معلق هوا، کاهش تلفات 

آن، کنترل تخریب فضای سبز در پروژه های عمرانی به دنبال داشته است.

شورای شهر تصویب کرد:

ساخت پیاده رو های موقت در مشهد

شــورای اسلامی شهر مشهد در جلسه علنی روز گذشته طرح انجام  مطالعه ایجاد پیاده راه های 
موقت در معابر سطح شهر  را تصویب کرد که براساس این لایحه شهرداری مشهد مکلف است 
پیشــنهادات اجرایی ایجاد پیاده راهای موقت و زمانی در معابر ســطح شهر را ) با درنظر گرفتن 
شــرایط لازم همچون بافت پیرامونی معیر، وجود معابر جایگزین، امکان انسداد مقطعی، وجود 
تقاضای عابر پیاده و...( را برای معابر دارای مطالعات مرتبط )10 معبر( را ظرف مدت ۲ ماه و در 
خصوص کلیه معابر سطح شهر تا پایان سال جاری به شورای اسلامی شهر ارائه نماید. در انتخاب 
معابر برای ایجاد پیاده راه موقت، معابر با نقش پیاده راه و پیاده مدار پیشنهادی طرح های تفصیلی و 
همچنین معابر با سابقه عملکردی محور زیارت حرم مطهر رضوی با مدنظر قرار دادن موضوعات 
هویتی و فرهنگی در اولویت قرار خواهند داشت. همچنین  در صورت ایجاد بار مالی شهرداری 
مشهد مقدس مکلف است آثار مالی ناشی از اجرای طرح را در اصلاح بودجه 1٤00لحاظ نماید.

ایمان فرهمندی، رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای اسلامی شهر مشهد در 
پاســخ به پرسش یکی از اعضا درمورد اقداماتی که قرار است در این پیاده راه ها انجام شود، بیان 
کرد: پیاده راه ها موقت هستند و به مناسبت های مختلف می توان از آن استفاده های مختلفی کرد. 
در اینجا بیشتر موضوع فرهنگسازی است. اگر صرفا قرار بود فقط پیاده راه شود و جلوی ماشین ها 
را بگیریم که به آن معابر نیایند، بار مالی نداشــت. اینکه طرح مطالعه گذاشته ایم به همین دلیل 

است که مطالعات درخصوص اینکه قرار است چه اتفاقاتی در پیاده راه ها رخ دهد، انجام شود.
هم چنین نام گذاری دو معبر فرعی از دســتورکارهای امروز جلســه شورای شهر مشهد بود که 
براســاس لایحه مصوب، در منطقه 6 مشهد  معبر فرعی پورسینا ۲/50 واقع در بلوار حر به نام 
شهید علی احمدی قزلق و در منطقه ۹ معبر فرعی رادان ۲0 واقع در دلاوران 63 با حفظ شماره 

به نام شهید حسین دلشاد نامگذاری می شود.
مهدی ناصحی، عضو شورای شــهر مشهد در جریان تصویب این لایحه در تذکری بیان کرد: 
برخی نام های جدید شــهدا که در خیابان های اصلی گذاشــته می شود نام شهدای قبلی حذف 

می شود و باید در این زمینه تدابیر لازم درنظر گرفته شود که این اتفاق رخ ندهد.
حسن منصوریان، رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی، زیارت، گردشگری و رسانه شورای شهر 
مشهد در پاسخ به ناصحی گفت:  این موضوع یک رویه نیست بلکه یک اتفاق بود که به محض 
اطلاع از این موضوع همکاران ما در معاونت فرهنگی وارد شدند و اصلاح شد. قبلا برخی معابر 
سلیقه ای نام گذاری شده و مصوبه ندارند. ما قصد نداریم نام شهدا را با نام شهدای دیگر عوض 

کنیم، بلکه حتی می خواهیم نام شهدای قبلی را هم که مصوبه نداشته اند، تصویب کنیم.

جزئیات خرابی دستگاه صدور بلیط تک 
سفره در ایستگاه های قطار شهری مشهد

مدیرعامل شرکت بهره برداری قطار شهری 
مشــهد جزئیات خرابی دستگاه صدور بلیط 
تک ســفره در ایســتگاه های قطار شهری 

مشهد را تشریح کرد.
به گزارش صبــح امروز، وحید مبین مقدم با 
اشاره به جزئیات خرابی دستگاه های صدور 
بلیط تک ســفره در ایستگاه ها مترو، اظهار 
کرد: شارژ و پشــتیبانی دستگاه های صدور 
بلیط تک سفره برای مسافران، توسط سازمان 

فاوا صورت می گیرد.
وی ادامه داد: باتوجه به مشکل پیش آمده، همکاران ما در سازمان فاوا در حال رفع عیب هستند 
تا این دســتگاه ها مجدد راه اندازی شود. در حال حاضر صدور بلیط تک سفره با مشکل همراه 

نبوده  و مشکل اصلی در بخش پذیرنده برای عبور از گیت بوده است.
مدیرعامل شرکت بهره برداری قطار شهری مشهد بیان کرد: طبق دستورالعملی که در شرکت 
بهره برداری وجود دارد، دســتگاه هایی  که به دلیل نقص فنی از کار افتاده و مســافر به عبارتی 
من کارت نداشته باشد، طبق دستورالعمل مسافر به صورت رایگان جابه جا خواهد شد. در حال 

هیچگونه مشکلی برای حضور مسافران در قطار وجود ندارد.
مبین مقدم عنوان کرد: در این فاصله که دستگاه های صدور بلیط و پذیرنده خراب شده بیش از 

3 هزار نفر به صورت رایگان از مترو استفاده کرده اند.
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شــهردارمنطقه دو مشهد با بیان اینکه در آبان ماه سال جاری 35۲ مورد شکایات مردمی 
در خصوص مشاغل مزاحم منطقه در سامانه 13۷ ثبت و نیروهای خدمات شهری منطقه 
به تمامی این پیام ها رسیدگی کردند، گفت: در این بازه زمانی،130 مورد مشاغل مزاحم در 
سطح منطقه بازدید و شناسایی و در راستای ایجاد آرامش برای شهروندان، ۲0 مورد مشاغل 
مزاحم از سطح منطقه پلمپ شد.به گزارش صبح امروز، حجت فرقانی اظهار کرد: مهم ترین 
هدف قوانین بشــری ایجاد فضای امنیت و آرامش برای شهروندان است، انسان امروزی 
به خوبی می داند که مهم ترین موهبت در پرتو رعایت قانون که نصیب انســان می شــود؛ 
امنیت، رفاه، آســایش، احقاق حقوق، عدالت و جلوگیری از ظلم است.وی با اشاره به اینکه 
شهرداری ها به  عنوان مهم ترین عامل ایجاد مولفه های زندگی شهری وظایف خطیری در 

پیش رو دارند، افزود: براساس بند ۲0 ماده 55 قانون شهرداری، شهرداری ها مکلف هستند که از ایجاد و تاسیس کلیه اماکنی که موجب 
بروز مزاحمت برای ساکنین یا مخالف اصول بهداشت در شهرها است، جلوگیری کنند.شهردار منطقه دو مشهد بیان کرد: در آبان ماه سال 
جاری 35۲ مورد شکایات مردمی در خصوص مشاغل مزاحم منطقه در سامانه 13۷ ثبت و نیروهای خدمات شهری منطقه به تمامی 
این پیام ها رسیدگی کردند. در این بازه زمانی، 1۹ انبار ضایعات در سطح منطقه تخلیه و پلمپ شد، برای 3۲ مغازه در سطح منطقه که نیز 

ایمنی لازم را نداشتند، اخطاریه جهت اخذ تائیدیه ایمنی آتش نشانی ارسال شد.

رئیس گروه پدافند غیر عامل و پیشــگیری از بحران شــهرداری مشهد گفت: شهروندان 
 می  توانند بازوان ایمنی شهر باشند چرا که هر شهروند با انجام اصول اولیه در حوادث می تواند 
از یک بحــران بزرگ جلوگیری کند.به گزارش صبح امــروز، وحید اکلملی درباره مبحث 
اصول اولیه نجات در مواجهه با حوادث و بحث ایمنی در آپارتمان ها، اظهار کرد: زندگی در 
کلانشــهرها پایه، اساس و الزامات خاص خودش را دارد و نوع حوادث نیز بر همین اساس 
متفاوت اســت و به همین دلیل نحوه مواجهه با خطرات نیز باید به گونه ای دیگر باشد.وی 
با اشــاره به اجرای طرح »هم سایگی ایمن« افزود: این طرح اتفاق بسیار خوبی است که به 
افزایش ایمنی در مجتمع های مسکونی و تجاری کمک خواهد کرد؛ همچنین هر ظرفیتی 
که در ســطح شهر منجر به آموزش و هشدار به شهروندان در بحث های ایمنی شود، قابل 

ستایش است.رئیس گروه پدافند غیر عامل و پیشگیری از بحران شهرداری مشهد با بیان اینکه خسارات جانی و مالی در حوادث در اثر 
عدم آموزش مواجه با خطرات رخ می دهد، بیان کرد: اگر شهروندان گام های اولیه نکات ایمنی را رعایت کنند حتی در رخداد آتش سوزی 
با بســتن یک شیر گاز شاید بتوان از حوادث بسیار بزرگتر جلوگیری کرد.اکلملی خاطرنشان کرد: بر همین اساس با هدف توانمندسازی 
شــهروندان در مشــهد اتفاقی به نام »دوام ثامن« رقم خورد که این رویداد در قالب ساماندهی بیش از 11 هزار نیروی داوطلب، آمادگی 

لازم برای مواجهه با بحران های مختلف را فراهم کرده تا نیروهای داوطلب در محلات خود به مدیریت شرایط بحرانی کمک کنند.

پلمپ 20 مورد مشاغل مزاحم در منطقه 2 مشهد جلوگیری از بحران های شهری با آموزش شهروندان در حوزه ایمنی

 یک پاکبان بخاطر انتشار فیش حقوقی اش اخراج شد

دست درازی در جیب پاکبانان
مرتضی یگانه 

اتفاقات عجیبی در این شــهر رخ میدهد؛ اتفاقاتی که اگر 
می توانستیم همه آنها را بدانیم و بفهمیم قطعا دیگر ذهنی 
آرام در خــود نمی دیدیم؛ اما در بیــن این اتفاقات گاهی 
مواردی مشــاهده می شوند که برای باور آنها زمان زیادی 
مورد نیاز اســت.در بین جامعه شغل های بسیاری هستند 
که افراد شاغل در آن حوزه اعتقاد دارند که به حق واقعی 
خود دست پیدا نکرده اند و از مسئولان همواره درخواست 

دارند تا برای رفاه و وضعیت شغلی آنها کاری انجام دهد.
در ایــن بین پاکبانان به عنــوان یکی از زحمتکش ترین، 
محترم ترین و البته مظلوم ترین اقشــار جامعه شــناخته 
می شــوند؛ افرادی که در گرمای داغ تابستان و سرمای 
استخوان سوز زمستان جارو خود را به دست می گیرند تا 
با زدودن ناپاکی و پلشــتی ها در شهر، فضا را برای شروع 
صبحی دل انگیز و دوســت داشــتنی برای مردم فراهم 

سازند.
اما چه کسی باور می کند که بسیاری برای منافع خود حتی 
حاضرند که بر روی حقوق پاکبانان شریف دست بگذارند 
و با پایمال کردن حق آنان بخش اندکی به ســهم خود از 

درآمدمالی بیفزایند.
موضوع در دست بررسی است

در روزهــای اخیر روزنامه صبح امــروز با درپیش گرفتن 
سیاســت شفافیت سازی  که خواســته اصلی مردم است 
تــلاش می کند تــا به بســیاری از وعده ها در خصوص 
شفافیت جامه عمل بپوشاند و زمینه را برای روشن شدن 

بسیاری از مسائل مشکوک فراهم سازد.
در ســاعاتی که رسانه های شهری در شهر مشهد مقدس 
به موضوع پاداش هــای معاونت فرهنگی در دوره پنجم 
می پرداختند، یک پاکبان مشغول به کار در یکی از مناطق 

شــهرداری مشهد اقدام به انتشــار فیش حقوقی خود در 
فضای مجازی مــی کند اما با واکنش و برخورد غیرقابل 
پیش بینی از سوی پیمانکار مواجه می شود و به وی اعلام 
می شود که دیگر حق حضور در محل کار ندارد و به نوعی 

اخراج است.
موضوع مطرح شده از ســوی این پاکبان به کسر اضافه 
کاری هــا از فیش حقوقی برمی گردد که با بررســی های 
صورت گرفته مشخص شد که این مشکل تنها به یک نفر 
در این سیستم مربوط نیست و برخی دیگر از پاکبانان نیز 

چنین مشکلاتی در این حوزه دارند.
صبح امــروز با پیگیری موضوع توانســت ارتباط خود را 
با فردی مطلع در این زمینــه برقرار کند؛ ارتباطی که در 
صورت صحت ادعای انجام شــده از ســوی فرد مطلع 
می تواند مسائل بســیاری را در حوزه پیمانکاران خدمات 

شهری به خصوص تامین نیرو پاکبانان روشن سازد.
یکــی از مهم ترین اعتراضات در خصوص پرداختی های 
پاکبانان به نادیده گرفته شــدن حقــوق آنها در روزهای 
تعطیل است که به نظر می رسد به صورت کامل به افراد 
شــاغل در این بخش پرداخت نمی شــود.پس از اعلام 
عدم نیاز به پاکبان مزبور برخی از فعالان رسانه ای از این 
موضوع مطلع شده و با مســئولان شهرداری منطقه که 
فرد مورد نظر در آن مشغول به فعالیت است ارتباط برقرار 
کرده و رفتار پیمانکار را به اطلاع آنها می رســانند که در 
نهایت با ورود حراست شهرداری منطقه از پاکبان خواسته 

می شود که دوباره به محل کار خود بازگردد.
اگر ادعــای صورت گرفته در خصــوص پرداخت حق و 
حقوق پاکبانان توسط برخی از مطلعین و پاکبانان معترض 
صحت داشته باشد موضوع بررســی موارد مالی در بدنه 
شهرداری مشهد به خصوص معاونت خدمات شهری وارد 

فاز جدیدی خواهد شد.
درصدد کشف حقیقت هستیم

فردی آگاه با ســابقه فعالیت در شغل پاکبانی به خبرنگار 
صبح امروز گفت: در بسیاری از مناطق شهرداری مشهد 
بین ۲ تا 3 نفر وجــود دارند که به عنوان پایکبان حقوق 
دریافت می کنند اما واقعیت این است که هرگز کسی این 
افراد را در سرما زمســتان و گرمای تابستان بر سر کار و 

مشغول پاکبانی ندیده است.
وی با بیان اینکه ساعات بسیاری از اضافه کاری پاکبانان 
در فیش حقوقی کم می شــود، گفت: به عنوان بخشی از 
جامعه با شغلی ســخت و حساس انتظار داریم مسئولان 
شــهری نســبت به احقاق حقوق خود و خانواده هایمان 

تلاش بیشتری را به کار بگیرند.
این فرد مطلع با بیان اینکه حوزه جذب و پرداخت حقوق 
به نیروهای خدماتی شهرداری باید با دقت بیشتری انجام 
بگیرد گفت: تا زمانی که پاکبان نســبت به نادیده گرفتن 
حقوقش اعتراضی نداشته باشد پیمانکار با فراق بال از او 
استقبال می کند اما به محض ابراز کوچکترین اعتراضی در 
این خصوص توسط پیمانکار تهدید به اخراج می شود که 

گاها این اتفاق نیز صورت می گیرد.
شهرداری نظارت می کند

حسن کریمدادی رئیس کمیسیون خدمات شهری،بهداشت، 
ســلامت و محیط زیست شورای اسلامی شهر مشهد در 
این خصوص به خبرنگار ما گفت: نظارت بر روند فعالیت 

پیمانکاران از سوی شهرداری صورت می گیرد.
وی افــزود: در حال حاضــر در هر منطقه 1 تا ۲ پیمانکار 
در حوزه فعالیت پاکبانان فعالیت دارند که توســط ناظران 
معاونت خدمات شهری به صورت متوالی تحت پایش قرار 

می گیرند.

کریمدادی پس از شــنیدن موضوع طرح شــده از سوی 
پاکبان یکی از مناطق شــهرداری که مدعی بود توســط 
پیمانکار به اخراج تهدید شده تصریح کرد: در صورتی که 
پاکبان مذکورمدارکی مســتند در خصوص احقاق حقش 
ارائه دهد شــاهد پیگیری جدی ما در شورای شهر خواهد 

بود.
امید جهادگران سلامت شهری را ناامید نکنید

شــنیدن هدررفت بیت المال در فــلان بخش مدیریت 
شهری یا بذل و بخشــش یک معاون در روزهای پایانی 
حضورش دوره پنجم مدیریت شــهری قابل قبول نیست 
اما آنچه مــی تواند این اتفاقات را دردناک تر کند موضوع 
پایمال کردن حقوق جهادگران سلامت شهری است که 
با وجود سختی های بسیار هرگز در راستای انجام وظیفه 

خود کوتاهی انجام نداده اند.
از شــورای ششــم انتظار می رود با ورود مستقیم به این 
موضــوع پای درد و دل پاکبانانی بنشــیند که مدعی اند 
حقوقشــان به صورت کامل از ســوی برخی پیمانکاران 
پرداخت نمی شــود و به سبب نبود امنیت شغلی کافی از 

دادخواهی و احقاق حقوق خود عاجز هستند.
شورای ششم با ورود به این موضوع می تواند گام مهمی 
را در راســتای پوشاندن جامه عمل به موضوع » تحقیق 
و تفحص از شــهرداری مشهد« بردارد و راه را برای ادامه 

بررسی مسائل مالی در بدنه شهرداری هموارتر کند.
صبــح امروز با اعلام حمایت کامــل و قطعی از پاکبانان 
و سایر مشــاغلی که در شهرداری مشــهد با مشکلات 
این چنینی مواجه هســتند تعهد میدهد تا پایان بررســی 
مســائل مطرح شده و احقاق حق احتمالی در برابر پایمال 
 کنندگان حق در کنار کارکنان زحمتکش مدیریت شهری

 بایستد.

شــهردار مشــهدالرضا گفت: ما این توانایی را 
داریم تا هیات های مشــترکی، فعال شــدن 
کارگروه گردشگری و فناوری در مشهد را مورد 
کارشناسی قرار دهند تا از ظرفیت های مشهد 
بالاخص در حوزه گردشگری استفاده کنیم. زیرا 
وضعیت مشهد در حوزه گردشگری فوق العاده 
اســت و تعداد گردشگران داخلی و خارجی که 
قبل از کرونا به مشهد ســفر می کردند بسیار 

زیاد بود.
سید عبدالله ارجائی در جلسه با »ولف دیتریش 

هایم« سفیر اتریش اظهار کرد: کشور اتریش در مناسبات اروپایی جمهوری اسلامی ایران نقش به سزایی دارد. 
بیماری کرونا در سطح دنیا دارای آثار اجتماعی اقتصادی بسیار بدی بوده و کشور اتریش نیز از این آسیب ها در 

امان نبود. شهر ما نیز به دلیل ماهیت گردشگری خود دچار آسیب های جدی شد.
وی ضمن تشکر از کمک های بشردوستانه اتریش مبنی بر اهدا یک میلیون دز واکسن، افزود: این که صدراعظم 
شما اولین مقامی از یک کشور اروپایی بود که به رییس جمهور اسلامی ایران تبریک گفت، نشان دهنده عمق 
روابط اســتراتژیک بین دو کشور اســت که در گفت وگوی تلفنی با رییس جمهور نیز مورد تاکید قرار گرفت و 
ازاین جهت بسیار خوشحال هستم. همان گونه که می دانید یک نقشه راه اقتصادی بین دو کشور وجود دارد که 
ذیل آن هفت کارگروه مشــترک تعریف شده است. پیشــنهاد می کنم کارگروه گردشگری و فناوری با موضوع 
مشهد مقدس در سطوح کارشناسی با همکاری وزارت امور خارجه تشکیل شود و امیدواریم بتوانیم در این عرصه 

همکاری های مشترکی داشته باشیم.
شهردار مشهدالرضا علیه السلام بیان کرد: کرونا ویروس در کل دنیا مشکلاتی ایجاد کرده و در ایران نیز 6 پیک 
کرونایی را پشت سر گذاشتیم. آن چیزی که به کنترل ویروس در کشور ما کمک کرده سه نقطه اساسی است. 
رعایت مردم به دستورالعمل های بهداشتی، جان فشانی کادر درمان و عزیزانی که از کادر درمان برای کمک به 
بیماران جان خودشان را از دست دادند و امروز افتخار کشور ما هستند. سوم نیز اهتمام دولت به واکسیناسیون 

عمومی است.
وی ضمن ابراز امیدواری برای کاهش پاندمی و بازگشــت وضعیت نرمال در اروپا و اتریش ادامه داد: امیدوارم 
دوران بعد از کرونا دوران دوستی، صلح و آرامش در سطح جهانی همراه با اقتصاد پویا باشد. باید تجربه های ناشی 
از کنترل کرونا در دنیا برای آیندگان ثبت و ضبط شود و در عرصه پزشکی و بهداشت نیز به این سطح برسیم 

که با بروز این گونه بیماری ها تلفات کمتری در جامعه بشری داشته باشیم.
ارجائی افزود: اکنون دیپلمات ها و هیات های مشــترک در کشور اتریش در سطح جدیدی از مناسبات در حال 
گفت وگو هستند. علیرغم اینکه ما در برجام خاطره خوشی از تعهدات اروپایی نداریم اما به اتریش اعتماد داریم 

و امیدواریم گفتگوهایی که به تازگی آغازشده به نتیجه برسد و تعهدات اروپا عملی شود.
شهردار مشهدالرضا ضمن اشاره به کاهش سطح مبادلات طی چند سال گذشته و ابراز امیدواری برای افزایش 
آن، گفت: نکته اساسی این است که ما تمایل داریم تا توازن تجاری نیز اتفاق بیفتد و سطح صادرات و واردات 

به عدد قابل قبولی برسد.

عضو کمیســیون فرهنگی، اجتماعی، زیارت، 
گردشــگری و رسانه شــورای اسلامی  شهر 
مشــهد درخصوص لیســت منتشــر شده از 
پاداش های چند میلیونی در یکی از معاونت های 
شهرداری مشهد گفت: مبالغ پاداش پیشنهادی 
است و شــهردار یا معاون مربوطه آن را تایید 

می کند و سقفی برای آن تعریف نشده است .
مجید طهوریان عسگری در گفت وگو با ایسنا 
و در مورد لیست منتشر شده در فضای مجازی 
از اعطای پاداش های چند میلیونی در یکی از 

معاونت های شهرداری مشهد در دوره گذشته بیان کرد: معمولا در مجموعه شهرداری روالی وجود دارد که بعد 
از یکسری اتفاقات یا رویدادهای مناسبتی برای پاسداشت خدمات ویژه کارکنانی که منشا ارائه خدماتی شده اند، 

مدیر مجموعه درخواست تقدیر و تشکر از آن همکاران را ارائه می نماید.
وی ادامه داد: لیســت پاداش منتشر شده مذکور نیز مربوط به دوره پنجم مدیریت شهری مشهد و به مناسبت 
ایــام به دهه کرامت و ولایت در آن زمان اســت. در واقع این پــاداش برای جمعی از همکاران حوزه فرهنگی 
شهرداری در نظر گرفته شده که البته اعطای این پاداش ها در معاونت های مختلف شهرداری امری مسبوق به 
ســابقه است و مختص به یک معاونت خاص نیست.عضو کمیسیون فرهنگی، اجتماعی، زیارت، گردشگری و 
رسانه شورای اسلامی  شهر مشهد گفت: با توجه به اینکه شرایط اقتصادی این روزهای کشور مساعد نیست و 
همچنین با عنایت به اینکه حقوق خیلی از همکاران مستقر در بخش های مختلف معاونت فرهنگی شهرداری 
مشهد حقوقشان دیر پرداخت می شود یا میزان آن پایین است، به نظر می رسد اعطای این پاداش ها مطلوب و 
مبارک نیست. چنین موضوعی مورد تایید ما هم نیست. وی ابراز امیدواری کرد، اگر قرار است عدالت اجتماعی 
نهادینه شــود، لازم است این رویه ها برای همه یکسان باشــد و تنها جمع خاصی از مدیران از چنین مزایایی 
بهره مند نشوند. طهوریان عسگری اضافه کرد: امید است این رویه اصلاح شود و در آینده همه همکاران بتوانند 
از این رفاهیات استفاده کنند.وی با اشاره به اهرم های نظارتی شورا برای جلوگیری از بروز چنین اتفاقاتی عنوان 
کرد: باید در نظر داشــت حمایت از فعالیت ها و خدمات همکاران در شــهرداری وظیفه شوراست. ما نمی توانیم 
تلاش های همکارانمان را نادید بگیریم. بخشی از گرامیداشت تلاش آنان هم اعطای همین رفاهیات است اما 

باید به هر شکل شرایط فعلی جامعه و لزوم پیاده سازی   عدالت بین تمام همکاران را مد نظر قرار داد. 
عضو کمیســیون فرهنگی، اجتماعی، زیارت، گردشگری و رسانه شورای اسلامی  شهر مشهد اضافه کرد: این 
موضوع برای شورا از تولیت برخوردار است. در واقع اگر قرار است پاداشی به کسی اعطا شود، باید برای همه این 
امتیاز در نظر گرفته شود. البته نباید از یاد برد که شرایط اقتصادی کشور  به گونه ای است که لازم است در مسیر 
صرفه و صلاح حرکت کرده و هزینه های زیادی را به مجموعه شهرداری تحمیل نکنیم. در حال حاضر وضعیت 

شهرداری به گونه ای است که نیاز دارد بیشتر   تلاش شود تا هزینه ها نامطلوب نباشد.
روز گذشته در فضای مجازی لیستی منتشر شد که براساس آن در یکی از معاونت های شهرداری مشهد از هفت 
تا ۲0 میلیون تومان پاداش به تعدادی از کارکنان شــهرداری مشــهد برای اقدامات انجام شده در دهه کرامت 

اعطا شده بود. هد
مش

ی 
گر

دش
گر

زه 
حو

در 
ی 

ذار
ه گ

مای
سر

ی 
برا

ش 
تری

و ا
ن 

یرا
ک ا

شتر
ه م

رو
رگ

 کا
جاد

ای

ی
یون

میل
ش 

ادا
ه پ

ر ب
شه

ی 
ورا

و ش
عض

ک 
ش ی

کن
وا

خبرخبر



7
دوشنبه8آذر  1400/   سال سوم  /   شماره 1082

Vol.3.No.1082 / November.29.2021

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ی
زش

ور

خبر

شکایت باشگاه پرسپولیس از خبرنگار صداوسیما
باشـگاه پرسـپولیس به صورت جداگانه از خبرنگار صداوسـیما و مدافع سـابق تیم اسـتقلال 

کرد. شکایت 
بـه گـزارش مهـر، سـایت باشـگاه پرسـپولیس نوشـت: »تردیـدی نیسـت کـه اکثریـت 
برنامه هـای ورزشـی رادیـو و تلویزیـون ایران در جهت توسـعه و پیشـرفت ورزش و فوتبال 
گام برمی دارنـد و رسـالت خـود را در راسـتای اجـرای انصـاف و عدالت انجـام می دهند ولی 
در ایـن میـان هسـتند مـواردی کـه گهـگاه بـدون رعایـت انصـاف و عدالت و حتـی بدون 
رعایـت اصـول حرفـه ای و اخلاقـی عمـل می کننـد و لطمه هـای جـدی بـه مجموعه هـا و 

روح و روان جامعـه می زننـد.
پرسـپولیس اخیـرا از همیـن ناحیـه آسـیب هایی دیـد کـه اوج آن در برنامـه ۲0:30 اتفـاق 
افتـاد. سـید مجید صـدری در همیـن ارتباط نامـه اعتراضـی و گلایه آمیزی را بـرای پیمان 
جبلـی، رئیـس سـازمان صدا و سـیما، ارسـال کـرد. در این نامه با اشـاره به موارد مسـتندی 
کـه وجـود داشـت نسـبت بـه رویکرد منفـی بعضـی برنامه سـازان نسـبت به پرسـپولیس و 

هـواداران آن انتقاد شـد.
باشـگاه پرسـپولیس امیـدوار اسـت بـا توجه به رویکرد روشـن سـازمان صدا و سـیما که در 
ابلاغیـه بـه برنامه هـا نمـود عینـی دارد، با نظارت بیشـتر بخش هـای مربوطه آن سـازمان، 
آن چـه بـه ویـژه در برنامه هـای تخصصـی روی آنتـن مـی رود متأثـر از حـب و بغض های 

رنگـی یـا فشـار و ارتباط های باشـگاه های خاص نباشـد.«
باشـگاه پرسـپولیس در ایـن ارتبـاط از خبرنـگار صداوسـیما بـدون آنکـه نامـی از وی ببرد، 

کرد. شـکایت 
همچنیـن ایـن باشـگاه بـه دلیل اظهـارات خلاف واقـع علیه پرسـپولیس و عضـو کادرفنی 
تیـم از سـوی امیرحسـین صادقـی )مدافـع سـابق اسـتقلال( که مسـبوق به سـابقه اسـت، 
از ایـن بازیکـن پیشـین فوتبـال شـکایت کـرد. وی اخیـرا اظهارنظرهایی داشـته اسـت که 
مصـداق توهیـن و افتـرا بـه باشـگاه پرسـپولیس و عوامـل آن از جمله حمیـد مطهری بوده 

است.

بازی عجیب لیگ پرتغال به ضرر مهدی طارمی
در دیـدار عجیـب از هفتـه دوازدهـم لیـگ فوتبـال پرتغـال تیـم بنفیـکا در حالـی مقابـل 
بلننسـس بـه پیـروزی رسـید کـه اتفاقـات ایـن بـازی بـه ضـرر مهـدی طارمـی تمام شـد.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، در یکی از بـازی های عجیـب دنیای فوتبال شـب گذشـته تیم 
بلننسـس بـا ۹ بازیکـن )شـامل ۲ دروازه بان( برابر بنفیـکا در هفته دوازدهـم لیگ پرتغال به 
میـدان رفـت. بلننسـس با وجـود 1۷ بازیکـن کرونایی، در این مسـابقه پا به میدان گذاشـت 
و در همـان نیمـه نخسـت ۷ گل از بنفیـکا دریافـت کرد.این بـازی البته به دلیـل مصدومیت 
یکـی از بازیکنـان بلننسـس در ابتـدای نیمه دوم نیمـه تمام ماند و داور به نشـانه پایان بازی 
در سـوت خـود دمیـد امـا اتفاقات مسـابقه به ضرر مهـدی طارمـی مهاجم ایرانی تیـم پورتو 
شـد.در ایـن بـازی، »دارویـن نونز« مهاجم تیم بنفیکا سـه بـار گلزنی کرد و تعـداد گل های 
خـود را در لیـگ پرتغـال بـه 8 گل افزایـش داد. بـه ایـن ترتیـب دارویـن یک گل بیشـتر از 

مهـدی طارمـی بـه ثمر رسـاند و در جدول گلزنـان بالاتر از او قـرار گرفت.
در حـال حاضـر »لوئیـس دیـاز« از پورتـو بـا ۹ گل در صدر جـدول گلزنان اسـت و داروین، 

طارمـی ، »سـایمون بانـزا« و »فـران« در رده هـای بعدی قـرار دارند.

نگرانی برای آینده تیم ملی فوتبال بانوان

 صعود تاریخی تلخ می شود؟

شمسایی: فوتبال ایران به تعلیق نزدیک است

مشــکلاتی که برای تیم ملــی فوتبال زنان 
ایران پــس از صعــود تاریخی بــه مرحله 
مقدماتی جــام ملت های آســیا رقم خورده، 
نگرانی ها برای تداوم این موفقیت را افزایش 
داده و کار را برای این تیم سخت کرده است

به گزارش خبرنگار مهر، تیم ملی فوتبال زنان 
ایران مهرماه ســال جاری با شکســت دادن 
تیم اردن صعــود تاریخی به مرحله مقدماتی 
جــام ملت های آســیا ۲0۲۲ هند داشــت. 
پس از صعود تاریخی، ملی پوشــان حریفان 
خــود را در مرحله نهایی شــناختند و انتظار 
می رفت در مدت زمــان باقیمانده تا مرحله 
مقدماتی مسابقات، برنامه ریزی دقیقی برای 
آماده ســازی تیم ملی صورت گیرد تا شاهد 
تداوم موفقیت تیم ملی فوتبال زنان باشــیم.

اما اتفاقاتی پیرامون تیم ملی رخ داده اســت 
که نگرانی ها را بــرای رقم زدن موفقیت ها، 

از مشــکلات  بیش تر کــرده اســت. یکی 
برگزاری مســابقات لیــگ در زمین های بی 
کیفیت و شــرایط آب و هوایی متفاوت است 
کــه منجر به افزایــش مصدومیت بازیکنان 
شده است. گلنوش خسروی در تمرینات تیم 
بــم، غزاله بنی طالب در بازی با زارع باطری 
و زهرا ســربالی در بازی دو تیــم بم و البرز 
دچار مصدومیت شــدند تا این ســه بازیکن 
در اختیار تیم ملی نباشــند.ملی پوشــان در 
گروه اول در حالی بــا تیم های هند، چین و 
چین تایپه همگروه هســتند که هند میزبان 
مسابقات است و تا امروز 1٤ دیدار تدارکاتی 
از جمله بازی با برزیل را انجام داده اســت و 
مسابقه با شیلی را در نیز در برنامه دارد.مریم 
ایراندوست در واکنش به آماده سازی حریفان 
گفت: تیم ملی ایــران تنها تیم بی تجربه در 
تورنمنت است که نیاز به برنامه ریزی بهتر و 

دقیق تری پس از صعود داشت. قبل از صعود 
پروسه آماده سازی خوبی پشت سرگذاشتیم 
اما بعــد از صعود خیــر! امیــدوارم همه به 
فدراسیون فوتبال کمک کنند تا به اهدافش 
برســد.کره جنوبی، تایلند، ویتنام، روســیه، 
بــلاروس، امــارات، میانمار، تاجیکســتان، 
ارمنســتان، ترکیه و آذربایجان 11 کشوری 
هســتند که به درخواســت برگــزاری دیدار 
تدارکاتی با ایران پاســخ منفی دادند. اردوی 
بلژیک نیز لغو شــد و تنها امید ایراندوست به 
پاسخ مثبتی اســت که ازبکستان به صورت 

شفاهی به ایران داد.
از طــرف دیگر نیز عدم تعامل باشــگاه ها با 
تیم ملی باعث شــد تا سه تیم شهرداری بم، 
سیرجان و سپاهان بازیکنان خود را در اختیار 
تیم ملی قرار ندهند تا ۲1 بازیکن از لیســت 

مریم ایراندوست در اختیار سرمربی نباشد.

علاوه بر این مشکلات، توجهات فدراسیون 
فوتبال نســبت به تیم زنان عجیب است که 
پیش از صعــود حمایت خوبــی از تیم ملی 
صــورت گرفت امــا پس از صعــود حمایت 
و توجهــات رنگ باخــت. مهم ترین بخش، 
حواشــی ایجاد شده از سوی اردن برای ملی 
پوش زنان بود که پس از یک هفته با فشــار 
رســانه ها در نهایت بخش حقوقی فدراسیون 
شکایت خود را پس از بازی تیم ملی در اردن 
الدین عزیزی  به AFC ارسال کرد.شــهاب 
خادم، رئیس و شــهره موسوی نایب رئیس 
زنان هیــچ موضع رســمی در این موضوع 

نداشــتند تا حداقل کمی از بار فشار تیم ملی 
کاسته شــود. نقش شهره موسوی که ارتباط 
خود را با رســانه ها به حداقل رسانده است و 
هیچ برنامه ای ارائه نمی دهد، شــبهه برانگیز 
اســت که نایب رئیس بانوان در فدراســیون 
فوتبال مشــغول به چه کاری است؟تیم ملی 
فوتبال زنان پس از تاریخ ســازی و صعود به 
مرحلــه مقدماتی جام ملت ها به طور عجیبی 
در رکــود قــرار دارد و ایراندوســت و تیــم 
پرامیدش همچنان امیدوارانه در انتظار فراهم 
شدن شرایط هستند تا به دنبال تحقق رویای 
بزرگ با دستان خالی به جنگیدن ادامه دهند.

کاپیتان پیشین تیم ملی فوتسال ایران می گوید فوتبال ایران 
به دلیل مشکل اساسنامه به خطر تعلیق از سوی فیفا نزدیک 
است.به گزارش خبرگزاری مهر و به نقل از سایت فدراسیون 
فوتبال، وحید شمسایی در ابتدا گفت: از نظرم پس از کسب 
مقام ســوم جهان در جام جهانی ۲016 کاری برای فوتسال 
نکردیم. پاداش هــای تیم باقی ماند و مشــکلات دیگری 
هم وجود داشــت. البته نمی خواهم بگویــم مدیریت قبلی 
فدراسیون خوب یا بد بوده است. اما فدراسیون جدید نسبت 
به زمانی که روی کار آمده اقدامات خوبی انجام داده و تیم 
ملی را در زمانی فشرده مدیریت و راهی جام جهانی لیتوانی 
کــرد. در جام جهانی لیتوانی و پــس از آن نیز اتفاقاتی رخ 
داد، اما نباید فراموش کنیم بالا و پایین همیشه وجود دارد.

کاپیتان پیشــین تیم ملی فوتسال افزود: پس از جام جهانی 
انگار باز هم متوقف شــدیم. تا چند روز قبل کمیته فوتسال 
رییس نداشــت و برنامه ها مشــخص نبود و حتی کســی 

نمی دانست که ســرمربی تیم ملی می ماند یا خیر. با وجود 
اینکه زمان کافی برای جــام ملت های بعدی نداریم و باید 
اقدامات زیادی انجام شــود. حتی معتقدم نســل تیم ملی 
بایــد به طور کامل تغییر کند، چون ممکن اســت در آینده 
ضــرر کنیم و اینکــه فقط زمان حــال و نتیجه گرایی را در 
نظر بگیریم اشــتباه است.شمســایی ادامه داد: خدا را شکر 
می کنم که چند روز قبل سرپرست کمیته فوتسال مشخص 
شــد و حداقل یک نفر وجود دارد تا او را به عنوان مسئول 
فوتســال کشور بشناســیم. لیگ به خوبی در حال برگزاری 
اســت، اما نباید از قافله عقب بمانیم. تیم های ملی فوتسال 
و به خصوص تیم ملی بانوان دچار بلاتکلیفی اســت و این 
تیم حتی سرمربی ندارد، چه برسد به برگزاری اردو. امیدوارم 
فوتسال ما به جایگاه اصلی خود بازگردد، هر چند کار بسیار 

سختی است.
ستاره ســابق فوتســال ایران و جهان با اشاره به وضعیت 

فدراســیون فوتبال گفت: اساســنامه فدراســیون هنوز به 
تصویب مجلس شــورای اسلامی نرســیده و خطر بزرگی 
برای فوتبال کشــور در پیش اســت. در سال های گذشته 
هــم تا تعلیق پیش رفتیــم و این دفعه نیز بــه تکرار این 
اتفاق نزدیک هســتیم و به نظرم برای فدراســیون بزرگی 
مثل فوتبال اصلا خوب نیســت.وی تصریح کرد: به اینکه 
فدراســیون چه ماهیتی باید داشته باشــد کاری ندارم، اما 
شاهد بودیم که فدراســیون کویت با وجود آن همه پول و 
لابی برای چند ســال تعلیق بود. ما هم اگر اساسنامه را به 
روز و مطابــق با قوانین فیفا نکنیم قطعا به زودی دچار این 
مشکل خواهیم شد. همیشه مشکلات مختلفی در مدیریت 
وجود دارد و هیچ کس بی ایراد نیســت، اما خواسته من از 
نمایندگان مردم این اســت که زمان را از دست ندهیم. با 
چشــم بر هم زدنی اســفندماه فرا می رسد و وقت از دست 
خواهد رفت. به نظرم در هر بخشی حتی اگر با هم دشمنی 

داریم نباید آن را به منافع ملی گره بزنیم.شمســایی تاکید 
کرد: در شــرایطی که تیم ملی با اقتدار و خیال آســوده در 
صدر گروه بــرای صعود به جام جهانی قــرار دارد و آماده 
صعود هســتیم، باید وقت و انرژی را برای حضور موفق در 
مسابقات جام جهانی ۲0۲۲ بگذاریم نه اینکه درگیر مسائل 
حاشیه ای باشیم. قطعا خدشه دار کردن آبروی فوتبال ایران 
ظلم اســت. تیم ملی فوتبال بانوان به جام ملت های آســیا 
صعود کرده است. فوتســال قهرمان آسیا است و تیم های 
فوتبــال نوجوانان، جوانان و به خصــوص تیم ملی امید با 
مهدوی کیا شرایط خوبی دارد. نمی خواهم بگویم همه چیز 
تکمیل است، اما کارها در حال پیشروی است. خواهش من 
از نمایندگان خانه مردم این است که در کنار همه زحماتی 
که می کشند، مراقب شــرایط حساس اساسنامه فدراسیون 
فوتبال کشــورمان هم باشند تا خدایی نکرده اتفاق بدی در 

شرایط خوب فعلی فوتبال کشور رخ ندهد

پرسپولیس و استقلال به مصاف نفتی ها می روند

سوخت گیری سرخابی ها پیش از دربی
دیدارهــای هفته هفتم لیگ برتر فوتبال روز 
دوشــنبه با انجام 5 مسابقه آغاز می شود که 
در حساس ترین مسابقات پرسپولیس میزبان 
نفت مسجدســلیمان است و اســتقلال در 

آبادان به مصاف صنعت نفت می رود.
 مسابقات هفته هفتم لیگ برتر بازهم در یک 
روز غیر تعطیل و وسط هفته برگزار می شود. 
این هفته دو تیم پرسپولیس و استقلال قبل 
از دربی به مصاف تیم های نفتی از خوزستان 
می روند.نکته عجیب و منفی هفته گذشــته 
اشتباه های تاثیرگذار داوران در مسابقات بود 
به طوری که اکثر مربیان از شرایط داوری ها 
ابراز نارضایتی کردند. در این هفته هم 5 تیم 

اول جدول لیگ شانس صدرنشینی دارند.
نگاهی به این بازی ها می اندازیم؛

پیکان  - گل گهر؛  قطع نوار تساوی ها در 
جدال همسایه ها؟

محل برگزاری این مســابقه تا عصر روز گذشته 
مشــخص نبود و در نهایت مســابقه از کرج به 
تهران رســید. پیکان هفته گذشته در مازندران 
مقابل نســاجی مازندران به یک تساوی پرگل 
رســید و گل گهر هم از اســتقلال یــک امتیاز 
گرفت. دو تیم در جدول لیگ همســایه هستند 
و پیکان یازده امتیازی پنجم است و گل گهر نیز 
با 10 امتیاز در رده ششــم قــرار دارد.برنده این 
مسابقه اگر پیکان باشد شانس صدرنشینی دارد 
و گل گهر هم در صورت برد با بیش از ســه گل 
می تواند به صدر فکر کند. شــایعه شده که این 
آخرین مســابقه گل گهر بدون سرمربی است و 
احتمــال دارد از هفته آینده قلعه نویی به نیمکت 
تیمــش برگــردد. گل گهر با ٤ مســاوی پیاپی 
رکوردار تســاوی در لیگ برتر است، آماری که 
اصلا مورد پسند سرمربی محروم گل گهر نیست.
استقلال - نفت آبادان؛ تقابل با یک مربی 

استقلالی دیگر
استقلال سه هفته است که رنگ برد راندیده 

و هفته گذشــته هــم به بازیکنــان خارجی 
این تیــم اجازه حضور در میدان داده نشــد 
تا اســتقلال بدون دو مهاجــم خارجی خود 
در میدان حاضر شــود. با ایــن حال فرهاد 
مجیــدی اگر می خواهد دل هــواداران را به 
باید روند نتیجه گیری تیمش  بیاورد  دســت 
را تغییر بدهد زیرا حواشــی در فوتبال ایران 
همیشــه بوده ، هست و خواهد بود. هواداران 
اســتقلالی امیدوارند تیم محبوب شان در این 
فصل قهرمان لیگ شــود و برای رسیدن به 
این مهم بهتر است مجیدی بیش از گذشته 
تمرکزش روی موارد فنی باشــد. البته هنوز 
مشــکل حضور دو بازیکن خارجی برای این 
هفته هم حل نشــده است! احتمال دارد این 
دو بازیکن خارجی استقلال بازهم در آبادان 
فقط تماشاگر بازی تیمشان باشند، اتفاقی که 
نه به ســود استقلال است نه به سود فوتبال 
کشورمان که بازیکنان خارجی را جذب کنیم 

اما مجوز بازی نداشته باشند. 
 استقلال هفته گذشته مقابل تیم قلعه نویی 
متوقف شد و این هفته هم باید با یک مربی 
اســتقلالی دیگر یعنی علیرضا منصوریان 
روبه رو شود. نفت ابادان به اندازه گل گهر 
نه پول دارد نه مهره  اسمی و در حال حاضر 
فقط بــا ٤ امتیــاز در رده پانزدهم جدول 
لیگ ایستاده اســت. صنعت نفت هم اگر 
می خواهد در لیگ برتر ماندگار شــود باید 
تغییر اساســی در نتیجه گیری و روند بازی 
تیمــش ایجاد کند. نفتی ها هفته گذشــته 
در ورزشــگاه آزادی مقابــل پرســپولیس 
شکســت خوردند و این هفته هم در خانه 
کار سختی دارند. بخصوص اینکه برخلاف 
تصور بازهم مجوز حضور تماشــاگران در 
ورزشــگاه ها تا لحظه نوشتن این گزارش 
صادر نشــده بود و احتمــالا نفت آبادان از 
داشتن هواداران پرحرارت خود در ورزشگاه 

محروم خواهند بود و آبی پوشان در برزیل 
ایران در ورزشــگا خالی به میدان خواهند 

رفت.
تقابل مجیدی و منصوریــان دیدنی خواهد 
بود. اســتقلال برای قطع نوار تساوی ها برد 
می خواهد و منصوریان هم برای ادامه کارش 
در لیگ برتر باید از اســتقلال امتیاز بگیرد. 
این مســابقه قبل از دربی برگزار می شــود 
نتیجه اش می تواند بر روی شــرایط روحی و 
روانی بازیکنان در آستانه بازی با پرسپولیس 

تاثیر زیادی داشته باشد.
سپاهان - نساجی؛ تداوم صدرنشینی؟

صدرنشین مسابقات برای حفظ صدر باید از 
سد تیم سختکوش نساجی عبور کند. نساجی 
فقط یک برد در هفته اول مســابقات داشته 
و بعد از آن دیگر برنده نشــده اســت. برخی 
از کارشناســان معتقدند که سپاهان ییکی از 
بهترین تیم های این فصل مســابقات است 
و فوتبــال تاکتیکی و خوبــی را به نمایش 
می گذارد. خط دفاع و دروازه بان نساجی روز 
ســختی در افهان خواهند داشت. یک امتیاز 
هدف اول نساجی در اصفهان خواهد بود ولی 
سپاهان دوســت ندارد بازهم امتیاز از دست 
بدهــد و می خواهد همچنــان در صدر باقی 
بماند. هواداران استقلال و پرسپولیس و دیگر 
تیم های مدعی امیدوارند نساجی در این بازی 
دست خالی از میدان خارج نشود. نساجی با ۷ 
گل خورده به همراه فولاد بدترین خط دفاع 
لیگ را تا پایان هفته ششم کسب کرده است 
و بسته نگه داشــتن دروازه سخت ترین کار 
نســاجی در اصفهان خواهد بود.ســپاهان به 
خوبی می داند حداقل ٤ تیم مدعی در تعقیب 

این تیم هستند. 
مس رفسنجان - هوادار؛ تیم عنایتی در 

کویر
هــوادار ٤ امتیــازی در رده چهاردهم جدول 

است و رضا عنایتی هنوز نتوانسته شاگردانش 
را با اتمســفر لیگ برتر به طور کامل آشــنا 
کند، این تیــم فقط یک برد داشــته و این 
هفته هم کار ســختی مقابل مس رفسنجان 
خواهد داشت. مســی ها به دنبال رسیدن به 
رتبه هایی بالاتر از نهمی هســتند. نتیجه این 
بازی بیشتر برای تیم های قعر جدولی اهمیت 
دارد. مس رفســنجان هفته گذشته توانست 
برای اولین مرتبه در تاریخ خود در لیگ برتر 
با یک پنالتی به پیروزی برسد. ظاهرا داوران 
خیلی عادت ندارند برای برخی تیم ها پنالتی 
بگیرند!البتــه همان پنالتــی هفته قبل هم 
حسابی جنجالی شد و فراز کمالوند سرمربی 
نفــت مسجدســلیمان به آن پنالتــی آنقدر 

اعتراض کرد تا از روی نیمکت اخراج شد.
پرسپولیس - نفت مسجدسلیمان؛ تقابل 

با تیم سختکوش و پرحاشیه
سرخپوشــان تهرانی هفته گذشته دو گل به 
نفــت آبادان زدند اما داور فقط یکی از آنها را 
محاســبه کرد! از سویی دیگر جدل رسانه ای 
گل محمدی سرمربی تیم با وزیر ورزش هم 
از دیگر نکات قابل توجه حواشی هفته گذشته 
پرســپولیس بود. با این حال پرسپولیس آرام 
ارام خــود را به جمع مدعیــان و رده چهارم 
جدول لیگ رسانده  است. پرسپولیس قبل از 
دربی باید تیم ســختکوش اما پرحاشیه نفت 
مسجدسلیمان را شکســت بدهد. نفتی ها از 
ابتدای فصل مدام به دلیل مشــکلات مالی 
گلایــه و اعتراض دارند. برخــی بازیکنان و 
مربیان پرسپولیس هم می گویندشرایط مالی 
آنها نیز خیلی مناســب نیست و آنها نیز هنوز 
مدیرعامــل خود را نشــناخته اند. به هر حال 
کرد  خواهند  تلاش  گل محمدی  شــاگردان 
تا با برد به دربی روز شــنبه آینده پایتخت با 
استقلال برســند. نکته جالب و مشترک هر 
دو تیم این اســت که هر دو باشگاه به روند 

داوری ها علیه خود در لیگ معترضند.
اسامی داوران هفته هفتم لیگ برتر:

*دوشنبه 8 آذر
پیکان – گل گهر سیرجان ساعت 15

محمدحســین ترابیان – امیرمحمد داود زاده 
– بهمن عبدالهی – فرزاد منصوری

ناظر: مسعود مرادی
نفت آبادان – استقلال ساعت 16

محمدرضــا اکبریان – علــی میرزابیگی – 
محسن سلطانی – احمد محمدی

ناظر: نادر جعفری
سپاهان – نساجی مازندران ساعت 16

امیرعرب براقی – فرهــاد مروجی – فرهاد 
فرهادپور – وحید زمانی

ناظر: یدالله جهانبازی
مس رفسنجان – هوادار تهران ساعت 16

مرتضی منصوریان – حسن ظهیری – امین 
زاهدی – حسین زمانی

ناظر: سعید بطحایی
پرسپولیس – نفت مسجد سلیمان ساعت 18
کوپال ناظمی – سعید قاسمی – محمدعلی 

پورمتقی – مهدی مرجانزاده
ناظر: اسماعیل صفیری

*سه شنبه ۹ آذر
پدیده مشهد – فجر شیراز ساعت 15

وفاپیشه – ایوب غلامزاده – حسین گلشنی 
– مسعود حقیقی

ناظر: محمدرضا فلاح
آلومینیوم اراک – ذوب آهن اصفهان ساعت 15

ســیدرضا مهدوی – امیررضا آشــورماهانی – 
محمدصالح عرب آبادی – کمیل غلامی

ناظر: علیرضا یزدانی
فولاد خوزستان – تراکتور تبریز ساعت 16

یاســر همرنگ – رحیم حاجیلو – احد سلطانی 
– ایمان کهیش

ناظر: حسین خانبان

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خلیل آباد 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئیــن نامه قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1٤00603063510001٤3 مورخ 
1٤00/0۹/0۲ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک  خلیل آباد تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی اداره کل  آموزش و پرورش خراســان رضوی به شــماره شناسه 1٤00۲00٤105  
در ششــدانگ عرصه و اعیان  یک باب ساختمان مدرســه  به مساحت ٤1۹3/٤0 متر مربع 
قســمتی از پلاک  شماره 11- اصلی بخش پنج خلیل آباد واقع در خلیل آباد- روستای علی 
آباد برکال  خریداری از مالک رسمی  آقای حسن صادقیان  فرزند مرحوم غلامرضا صادقیان  
محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و 
پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صــورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.تاریخ انتشار نوبت اول: 1٤00/۹/8. تاریخ انتشار 

نوبت دوم: 1٤00/۹/۲3
علی خدادادی –رئیس ثبت اسناد و املاک خلیل آباد

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خلیل آباد 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئیــن نامه قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1٤0060306351000130 مورخ 
1٤00/08/05 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک  خلیل  آباد تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای حسین خیری فرزند عباس به شماره شناسنامه ۲ صادره از کلاله در ششدانگ 
یک قطعه باغ پســته  به مساحت 65۷٤/80 متر مربع قسمتی از ششدانگ  پلاک 11 فرعی 
مفروز و مجزی شده از پلاک36  اصلی صحرای نصرتیه بخش پنج خلیل آباد  واقع در خلیل 
آباد – روستای سعد الدین – صحرای نصرتیه خریداری از مالک رسمی خانم زهرا صادقیان 
محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و 
پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صــورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.تاریخ انتشار نوبت اول: 1٤00/8/۲3. تاریخ انتشار 

نوبت دوم: 1٤00/۹/8
علی خدادادی –رئیس ثبت اسناد و املاک خلیل آباد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خلیل آباد 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1٤00603063510001۲۹ مورخ 1٤00/08/05 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک  خلیل  آباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  آقای 
حســین خیری فرزند عباس به شماره شناســنامه ۲ صادره از کلاله در ششدانگ یک قطعه باغ 
پســته  به مســاحت ٤110/35 متر مربع قسمتی از ششدانگ  پلاک 11 فرعی مفروز و مجزی 
شــده از پلاک 36  اصلی صحرای نصرتیه بخش پنج خلیل آباد  واقع در خلیل آباد – روستای 
سعد الدین – صحرای نصرتیه خریداری از مالک رسمی خانم زهرا صادقیان محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد.تاریخ انتشار نوبت اول: 1٤00/8/۲3. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1٤00/۹/8
علی خدادادی –رئیس ثبت اسناد و املاک خلیل آباد
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

رئیس پدافند غیرعامل: ترور شهید فخری زاده نماد ناکارآمدی 
برجام بود

 رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور به مناسبت سالگرد شهادت دکتر 
فخری زاده در پیامی تأکید کرد: ترور فخری زاده نتیجه سیاست لبخند 
به دشمن بود. در پیام سردار غلامرضا جلالی آمده است: یکسال از به 
شهادت رســیدن یکی از فرزندان شایسته انقلاب، که دست جنایتکار 
اســتکبار جهانی برای ضربه زدن به حرکت و جهاد علمی کشور وی 
را مورد هدف قرار داد می گذرد. حرکت علمی وی در راســتای اقتدار 
آفرینی، تمدن ســازی و نــوآوری در خدمت مردم، همچون خاری در 
چشم استکبار و به شهادت رساندنش مهر تأییدی بر خباثت و ددمنشی 
دشــمنان جمهوری اســلامی ایران بود که بار دیگر نیت شوم آنان را 
برملا کرد. ترور شــهید فخری زاده نماد ناکارآمدی برجام و سیاست 

لبخند به دشمن است.

حانواده جان باختگان هواپیمای اوکراینی خواهان تغییر 
کیفرخواست از »قتل غیر عمد« شدند

وکیل برخی از خانواده های جان باختگان ســانحه هواپیمای اوکراینی 
گفت: کیفرخواست چهار نفر را قتل غیرعمد و بقیه را سهل انگاری در 
انجام وظیفه خوانده اســت، در حالی کــه اگر برای چهار نفر اول قتل 
عمد در نظر گرفته شــوند، بقیه معاونت در قتل عمد حساب می شوند. 
ســیدمحمود علیزاده طباطبایی درباره دومین جلســه این دادگاه که 
صبح امروز برگزار شــد، گفت: در کیفرخواست برای چهار متهم اول 
پرونده، عنوان »قتل غیرعمد« طرح شده که خانواده ها نسبت به این 
مساله اعتراض دارند و خواستار طرح مساله قتل عمد هستند. علیزاده 
طباطبایی درباره اســتدلال این خانواده هــا مبنی بر لزوم تغییر عنوان 
قتل غیرعمد به قتل عمد در کیفرخواست تصریح کرد: در پرونده های 
محیط زیستی می بینیم که محیط بانان که توسط شکارچیان مورد تهدید 
قــرار گرفتند و از نظر قانونی حق تیراندازی هم دارند-، اما باید از کمر 
به پایین تیراندازی کنند- در صورت درگیری و تیراندازی برایشان قتل 
عمد در نظر گرفته شده و محکوم به قصاص شدند، اما در این پرونده 

قانون تصریح دارد که حق شلیک نداشتند.

شورای شهر یزد: پنجاه بار است که خطوط انتقال آب 
آشامیدنی به استان شکسته شده است

رئیس شورای اسلامی شهر یزد در آغاز بیست و هشتمین جلسه علنی 
شــورای اسلامی شهر یزد با اشاره به خسارت های چندین باره به خط 
آب انتقالی به اســتان، بیانیه شورای شهر را در خصوص تخریب های 
خط انتقال آشــامیدنی به یزد قرائت کرد. »غلامحسین دشتی« ظهار 
کرد: »قریب پنجاه مرتبه اســت که خطوط انتقال آب آشــامیدنی به 
اســتان یزد بی اعتنا به قوانین رسمی و توافقات ملی مورد تعرض قرار 
می گیرد. تخریب خســارت بار روز های گذشته در حالی صورت گرفت 
که کشــاورزان محترم استان اصفهان با مسئولین کشور و استان خود 

در حل مشکل به توافق رسیده و خبر آن از رسانه ملی منتشر گردید.

تحلیل کیهان از اعتراضات اصفهان و ارتباطش با مذاکرات وین
کیهان نوشت: پس از گذشت دو هفته از اعتراضات کشاورزان در بستر 
زاینده رود، معترضان اصفهانی با شنیدن وعده های مسئولان کشوری 
و استانی مبنی بر مسئله کم آبی و تعیین تکلیف وضعیت کشت پاییزه، 
پنج شــنبه گذشــته با صدور بیانه ای به تجمع خود پایان دادند. هنوز 
ســاعاتی از اعلام پایان اعتراضات کشاورزان و توافق صورت گرفته با 
مســئولان نگذشته بود که تجمعات متفاوتی در بستر زاینده رود شکل 
گرفت؛ تجمعاتی که رنگ و بوی خشونت داشت و تیپ سازمان دهی 
شــده اعتراضات و شعار های ساختارشکنانه و حمله به حافظان نظم و 
امنیت و تخریب اموال عمومی حاکــی از آن بود که ضدانقلاب وارد 
میدان شــده و هدایت اراذل اجاره ای و گروه هایی از اشرار را به دست 
گرفته اســت. گرچه اعتراضات کشاورزان پایان یافت؛ مسئولان قول 
همکاری دادند؛ بار ها گزارش های خبری در صداوسیمای استان و ملی 
در مورد مطالبات و اعتراضات پخش شد و درنهایت مردم آگاه اصفهان 
و نیروی انتظامی مانع پیشــروی آشوبگران شدند، اما اغتشاشات روز 
جمعه زاینده رود نشــان داد که برای ضدانقلاب و رسانه های معاند و 
اپوزیســیون یک چیز مهم اســت؛ »مذاکرات وین«! وقایع پنج شنبه 
و جمعه گذشــته اراذل اجاره ای در غیاب کشــاورزان نشــان داد که 
پیاده نظام های آمریکا در آستانه مذاکرات وین مأموریت یافته اند تا بار 

دیگر آشوب بکارند و تحریم درو کنند.

تجمع و »بست نشینی« جمعی از ایثارگران با چادر مسافرتی 
مقابل بنیاد شهید

دفتر مرکزی بنیاد شهید از روز گذشته، شاهد تجمع جمعی از ایثارگران 
مشمول ماده 38 )جانبازان و آزادگانی که در هیچ یک نهادی استخدام 
نشــده اند و از بنیاد شــهید حقوق دریافت می کنند( است که خواستار 
پرداخت معوقاتشان هستند. این معوقات به حدود 650 میلیارد تومان 
می رســد.گروهی از جانبازان و ایثارگران مشمول ماده 38 قانون جامع 
ایثارگری در اعتراض به پرداخت نشدن معوقات و مطالباتشان از صبح 
روز گذشــته )شنبه 6 آذرماه( در مقابل ساختمان مرکزی بنیاد شهید و 

امور ایثارگران تجمع کردند./فارس

کاش رامبدِ جوان، از سعدی یاد می گرفت
مهسا بهادری، روزنامه نگار در یادداشتی که خبرآنلاین منتشر کرد، از 
ویدیوی پرحاشیه تبلیغاتی رامبد جوان انتقاد کرد و نوشت: آقای جوان، 
زندگی ما با زندگی شما خیلی فرق دارد. شما می گویید هزینه هایت زیاد 
شــده؟ غر نزن! به جایش رژیم بگیر. آن هایی که پوست و استخوانند 
چه کنند؟کاش می دانســتید که هزینه ها و درآمدها چگونه است. البته 
به نظر می رســد که جناب سعدی، هفت قرن پیش و زمانی که گفت 
»بر احوال آن مرد باید گریســت، که دخلش بود نوزده، خرج بیست!« 
بهتر از شــما در جریان وضعیت اقتصادی و درآمدی مردم قرار داشته 
چون حداقل به جای پیشــنهاد رژیم و بی دست و پا خواندن آن ها بر 

احوال شان می گریست.

نماینــده پارلمان نیوزیلند بــرای وضع حمل، با دوچرخــه خود را به 
بیمارستان رساند

آنه گنتر، نماینده پارلمان نیوزیلند، با احساس درد و نزدیک شدن زمان 
زایمان، سوار دوچرخه خود را برای وضع حمل به بیمارستان رساند؛ او 
یک ساعت پس از رسیدن به بیمارستان، فرزند خود را به دنیا آورد.این 
نماینده ٤1 ساله پارلمان نیوزیلند که متولد آمریکاست یکی از حامیان 

استفاده از دوچرخه است./بی بی سی

خط و نشان نماینده تهران برای وزیر ارشاد: این ۳0 فیلم 
اکران شوند به مجلس احضار می شوید

بیژن نوباوه وطن نماینده تهران در مجلس: بیش از 30 فیلم مسأله دار 
از کمیته شــورای نمایش مجوز نمایش گرفته انــد که در این فیلم ها 
ارزش هــای اخلاقی، انقلابی و ملی زیر ســؤال رفته اســت.با وجود 
مخالفت هایی صورت گرفته اما این فیلم ها در کمیته شــورای نمایش 
مجوز گرفته اند اما اگر این فیلم ها اکران شوند ما وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی را به مجلس فرا خواهیم خواند.این فیلم ها در دولت قبل مجوز 
نمایش گرفته اند و مجوز آنها مربوط به دولت فعلی نیست.در این فیلم ها 
ارزش های اخلاقی، انقلابی و ملی ما به زیر سوال رفته و مطمئنا اکران 

آن با واکنش عمومی مواجه خواهد شد./ فارس

قاضی سراج معاون سیاسی رئیس قوه قضاییه شد
قاضی ناصر سراج از سوی حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
به عنوان معاون سیاســی رئیس قوه قضاییه منصوب شد.به گزارش 
مرکز رســانه قوه قضاییه، قاضی ســراج پیش از این دادستان نظامی 
تهران بود و مســئولیت های مختلف قضایی از جمله مشــاور ریاست 
قوه قضاییه، ریاست ســازمان بازرسی کل کشور، عضو معاون دیوان 
عالی، معاون سیاسی- امنیتی دادستان کل کشور، معاون دادگستری و 
سرپرست محاکم کیفری و دادسرای جنایی تهران و قضاوت در پرونده 
های مهمی از جمله پرونده  فساد سه هزار میلیاردی در کارنامه وی به 
چشم می خورد.گفتنی است، ساختار معاونت سیاسی ریاست قوه قضاییه 
در زمان ریاســت مرحوم آیت الله یزدی ایجاد شــد. این پست پس از 
دوره مدیریتی آیت الله یزدی در دســتگاه قضایی منحل شد که پس 
از انتصاب قاضی ســراج از سوی حجت الاسلام والمسلمین محسنی 

اژه ای، برای بار دیگر معاونت سیاسی رئیس قوه قضاییه احیا گردید.

ذوالنوری: هیچ گونه تغییر در برجام را نمی پذیریم
عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس معتقد است که جمهوری اسلامی 

درصدد احقاق حقوق ملت ایران است نه برجامی که غربی ها بخواهند 
در آن تغییری ایجاد کنند.مجتبی ذوالنوری عضو کمیســیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با باشگاه 
خبرنگاران جوان، درباره اصول ایران در دور جدید مذاکرات برجام گفت: 
جمهوری اسلامی به دنبال فرار از برجام نیست، اگر کسانی می گویند 
جمهوری اســلامی انگیزه ای ندارد و این حرکات نمایشی است کاملًا 
اتهامی واهی است.این نماینده مجلس دلیل واهی بودن این اتهامات را 
این می داند که جمهوری اسلامی هزینه های برجام را داده و به دنبال 
این است که چک نسیه برجام را نقد کند.تلاش آمریکا برای خروج از 
برجام برنامه ای بود که دونالد ترامپ از زمان شرکت در انتخابات ریاست 
جمهوری آمریکا در سر داشت. در نهایت در 18 اردیبهشت 13۹۷ دولت 
ایالات متحدهٔ آمریکا رســماً از برجام خارج و بازگشت تحریم ها به 
صورت گذشته را اعلام کرد.ذوالنوری می گوید که جمهوری اسلامی 
درصدد احقاق حقوق ملت ایران است، نه برجامی که غربی ها بخواهند 
در آن تغییری ایجاد کنند. علاوه بر این جمهوری اســلامی اگر برای 
مذاکره می رود این مذاکره برای اجرایی کردن برجام است و ما هر چه 

مذاکره برای برجام لازم بوده را انجام داده ایم.

انتقاد کیهان از بانک مرکزی
روزنامــه کیهان با انتقاد از عملکرد بانک مرکزی نوشــت: آرامش به 
بازار ارز برگشت، دلار هم ارزان شد اما این چه وضعی است که بانک 
مرکزی ســکوت کرده!روزنامه کیهان نوشت:ســکوت و انفعال بانک 
مرکزی به عنوان متولی حفظ ارزش پول ملی در شــرایط بروز التهاب 
در بازار قابل قبول نیســت و هنگامی که یک اقدام مختصر از سوی 
ایــن نهاد می تواند بر بازار تأثیر بگذارد، پس نبایــد از ابتدا اجازه بروز 

نابسامانی داده شود.

کنایه روزنامه جمهوری اسلامی به تیم مذاکره کننده جدید
روزنامه جمهوری اسلامی با اشاره به ادامه مذاکرات برجامی در دولت 
جدید نوشــت: اینکه کسانی که در گذشته همواره علیه مذاکره و علیه 
برجام سخن می گفتند و آن را مرده ای که قابل احیا نیست می دانستند، 
اکنون عزم جزم برای مذاکره دارند، نقطه قوتی است.روزنامه جمهوری 
اسلامی نوشت:طبق آنچه مقامات وزارت امور خارجه کشورمان اعلام 
کرده اند قرار اســت فردا دور جدید مذاکــرات مربوط به برجام در وین 
برگزار شــود.اینکه کارگزاران کنونی نظام جمهوری اســلامی، که در 
گذشــته همواره علیه مذاکره و علیه برجام ســخن می گفتند و آن را 
مرده ای که قابل احیا نیست می دانستند، اکنون عزم جزم برای مذاکره 
دارند، نقطه قوتی اســت که باید از آن استقبال کرد. حتی آن دسته از 
افراطیون مجلس که قبلًا نسخه ای نمادین از برجام را جلوی دوربین ها 

به آتش کشــیدند و تلویزیون نیز این صحنه را خبری کرد و نشــان 
داد نیــز اکنون موافق مذاکره درباره برجام و احیاء آن شــده اند و این 
نیز موجب خرسندی است.مقامات وزارت خارجه کشورمان بار ها تأکید 
کرده اند که با »مذاکرات نتیجه محور« موافقند و مذاکره را برای مذاکره 
نمی خواهند. این، نکته مهمی است، ولی چون از بدیهیات است، مطرح 
کردن آن جای سؤال دارد. مگر از دور هم جمع شدن و مذاکره کردن، 
انتظاری غیر از رسیدن به نتیجه می توان داشت؟! طرف مقابل هم قطعاً 
دنبال به دســت آوردن نتیجه است. آنچه مهم است اینست که طرف 
ایرانی با هوشــیاری درصدد باشد نتیجه ای منطقی که منافع کشور را 
تضمین کند به دســت بیاورد.شنیده می شود گروه جدید مذاکره کننده 
درصدد است همه چیز را از ابتدا شروع کند و راه پیموده شده را نادیده 
بگیرد. اگر مذاکره کننــدگان جدید چنین تفکری دارند، باید بدانند که 
برخلاف شعاری که می دهند، در پی مذاکره نتیجه محور نیستند، زیرا 
این تفکر به اتلاف وقت منجر خواهد شــد و عمــلًا به مذاکره برای 
مذاکره تبدیل خواهد گردید. اگر گروه قبلی مذاکره کننده نتوانست به 
نتیجه نهائی برسد به این دلیل بود که موانعی از داخل کشور بر سر راه 
داشت. آن موانع، مخصوص دولت قبلی و گروه قبلی مذاکره کننده بودند 
و دولت فعلی با آن ها مواجه نیست. بنابراین، گروه مذاکره کننده جدید 
می تواند بدون برخورد با مانع به پیش برود و مذاکره را به نتیجه برساند. 
اگر این مذاکرات از همان نقطه که قبل از انتخابات ریاست جمهوری 
1٤00 رها شد ادامه پیدا کند، با توجه به اینکه موانع برداشته شده، قطعاً 

خیلی زود به نتیجه خواهد رسید.

یک استکان چای ضرغامی با وزیر اطلاعات دولت اصلاحات
ســیدعزت الله ضرغامی از دیدار با علی یونسی، وزیر اطلاعات دولت 
اصلاحات خبر داد و از کشف شبکه ای معارض با گردشگری ایران در 
آن مقطع زمانی سخن گفت.وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی در ادامه دیدارهایش با مقامات دولت های پیشین و حاضر، این بار 
با علی یونســی، وزیر اطلاعات دولت سیدمحمد خاتمی دیدار داشته 
است. او در توئیتر نوشته اســت: »یک استکان چای با آقای یونسی. 
وزیر اطلاعات دولت اصلاحات، به دلیل تجربیات سازمانی و مطالعات 
شخصی مشــاور خوبی در حوزه مامویتی است.از کشف شبکه ای در 
دوران مسؤولیتش می گفت که قرار بود نگذارند گردشگری در ایران به 
نتیجه برسد!«یونسی چهارمین وزیر اطلاعات جمهوری اسلامی ایران 
بود که پیش از آن، در سازمان قضایی نیروهای مسلح مسؤولیت داشت 
و از سال 13۹۲ تا 13۹۷ نیز دستیار حسن روحانی، رییس جمهور پیشین 

در امور اقوام و اقلیت های دینی و مذهبی بود.
منبع: تابناک
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